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Vizita tovarăşului NICOLAE CEAUŞESCU
în Peru

Ceremonia decernării unor inalte titluri
Cuvintarea tovarăşului

Miercuri dapă-amiază, au avut loc 
la Lima ceremoniile decernării unor 
înalte titluri universitare preşedintelui 
Nicolae Ceauşescu şi tovarăşei Elena 
Ceauşescu.

La Universitatea naţională San Mar
cos. oaspeţii români sínt întîmpinaţi, 
!a sosire, în ovaţiile studenţilor, de 
prof. dr. juan de Dios Guevara, rec
torul universităţii. Preşedintele Nicolae 
Ceauşescu şi tovarăşa Elena Ceauşescu 

■sînt invitaţi în sala Marelui Consiliu 
universitar, unde iau loc la o masă a- 
coperită cu tricolorul românesc.

In sală se află personalităţi marcan
te ale vieţii ştiinţifice şi culturale din

capitala peruană, rectori ai altor uni
versităţi, membrii Consiliului profeso
ral al universităţii, personalităţi poli
tice, şefii unor misiuni diplomatice, 
studenţi.

In mod solemn, secretarul general al 
universităţii, Jos'î Tarazona Camacho, 
dă citire hotărârii Consiliului profeso
ral în baza căreia preşedintelui Con
siliului de Stat al Republicii Socialiste 
România, Nicolae Ceauşescu, i se con
feră titlul de doctor honoris causa al 
acestei universităţi.

Ia cuvîntuil rectorul prof. dr. Jüan 
de Dios Guevara.

Cuvintarea rectorului 
Universităţii 

San Marcos din Lima, 
Juan de Dios Guevara

In cuvintarea sa, rectorul Juan de 
Dios Guevara a subliniat ca Univer
sitatea naţională Mayor de San Marcos, 
reche de secole, pe care peruanii o 
califica drept cca mai înaltă instituţie 
Je învăţămînt, reunind în cadrul său 
24 000 de studenţi şi 3 000 de cadre 
didactice şi cercetători, îl primeşte pe 
preşedintele Ceauşescu cu un adevărat 
şi sincer entuziasm, atic pentru faptul 
că este şeful de stat al unei ţări prie
tene şi frăţeşti, pe care a condus-o 
către o spectaculoasă dezvoltare cultu
rală şi tehnologică, cît şi pentru fap
tul că el reprezintă un nume care a 
împlinit istoria României în ultima 
decadă.

El a personificat, la un moment dac, 
spiritul de revoltă, cînd revolta însem
na eroism şi rezistenţă, faţă de peri
colul dominaţiei naziste. De asemenea, 
cl a fost unul din promotorii luptei 
de eliberare a patriei sale, care a reu
şit să schimbe înfrîngerea în triumf, 
atunci cînd ţara era în impas.

După victoria insurecţiei armate de 
la 23 August 1944, înfăptuită de for
ţele patriotice, antifasciste, a luat par
te la acţiunile politice de masă, pen
tru democratizarea ţării, instaurarea 
guvernului popular, reorganizarea apa
ratului statal, înfăptuirea reformei a- 
grare, refacerea economiei naţionale, 
adică la un întreg program de propor
ţii gigantice, menit să asigure, un vii
tor luminos patriei şi poporului său.

Acestea sínt marile trăsături, calita
tea umană ale ilustrului bărbat care 
ne vizitează astăzi.

Ca rector al Universităţii San Mar
cos, şi în numele comunităţii univer
sitare, vă felicit pentru dinamica pe 
care o imprimaţi, cu dragoste şi de
votament, României — ţară pe care 
o admirăm pentru Organizarea sa so
cială, pentru trecutul său istoric, fn 
care ţelul predominant a fost lupta, 
pentru a ajunge la- unitate, indepen
denţă şi autodeterminare, iar prin a- 
ceasta la conducerea propriilor sale 
destine.

Noi cunoaştem spectaculosul pro
gres al României, schimbările salo eco
nomice şi sociale, care presupun o 
dezvoltare enormă din punct de ve

dere cultural şi tehnologic. De aceea, 
noi privim cu mult interes vizita dum
neavoastră.

în contextul relaţiilor internaţionale, 
noi cunoaştem poziţia dumneavoastră, 
de promovare şi stabilire a unor rela
ţii şi legături de prietenie, de cola
borare şi pace între toate statele, pe 
baza respectării principiilor suverani
tăţii, independenţei, egalităţii în drep
turi şi neamestecului în treburile in
terne, naţionale; cunoaştem că, în ca
drul acestei .linii, relaţiile politice, eco
nomice şi culturale dintre România şi 
ţările America Latine ocupă un loo 
preferenţial.

După ce s-a referit la rolul şi re
formele structurale. ale învăţămîntului 
peruan, precum şi la transformările 
şocial-economice care s-au produs în 
ultimii1 ani în ’ Peru, rectorul Guevara 
a spus în încheiere:

Domnule preşedinte Ceauşescu,
Salutăm în persoana dumneavoastră 

pe omul matur şi chibzuit care, cu o 
viziune clară şi o gîndire ponderată, 
conduce destinele poporului român, 
salutăm pe omul auster, cu o voinţă 
de fier, care întruchipează călăuza ce 
duce către glorificarea patriei; salutăm 
pe omul care cunoscînd lumea celor 
umili ii conduce pe calea sănătăţii şi 
culturii, condiţii generale fără de care 
nu există popor mare şi nici demo
craţie adevărată.

Primiţi, în numele Consiliului Exe
cutiv al Universităţii Naţionale Mayor 
de San Marcos, Diploma şi Medalia 
prin care vi se Conferă titlul de doc
tor honoris causa.

Vi le oferim cu cea mai mare plă
cere. „Alma Mater“ este onorată cu 
prezenţa dumneavoastră şi salută prin 
dumneavoastră naţiunea şi universită
ţile române.

I* aplauzele puternice ale asistenţei, 
rectorul marii universităţi peruan'*, 
ânmînează .preşedintelui Nicolae 
Ceauşescu diploma şi medalia înaltei 
distincţii universitare.

Preşedintele Nicolae Ceauşescu ros
teşte apoi o cuvîntare subliniată în 
repetata rînduri cu vii şi îndelungat® 
aplauze.

Domnule rector,
Domnilor membrî ai Comitetului 

Executiv al Universităţii Mayor de 
San Marcos,

Domnilor ambasadori, reprezentanţi 
ai altor ţări, care sînteţi acreditaţi în 
Peru,

Doamnelor şî domnilor,
Este pentru mine o deosebită cinste 

de a primi astăzi titlul de doctor ho
noris causa al celei mai vechi univer
sităţi din Peru şi din America Latină. 
Văd in decernarea acestui titlu o pre
ţuire a poporului meu, a luptei sale 
pentru progres social, pentru pace şi 
colaborare intre toate popoarele lumii.

Intr-adevăr, poporul român, care a 
suferit vreme îndelungată asuprirea 
străină, a păşit cu aproape 30 de ani 
în urmă pe un drum nou. A lichidat 
pentru totdeauna atit dominaţia im
perialistă, cit şi asuprirea claselor ex
ploatatoare naţionale, şi-a luat soar
ta în propriile mîini şi a trecut pe 
calea făuririi orînduirii noi, orindui- 
rea socialistă. (Aplauze).

Dumneavoastră ştiţi ce înseamnă in 
istoria unui popor 30 de ani. In a- 
ceastă perioadă scurtă poporul român 
a parcurs de fapt trei etape istorice: 
a lichidat vechea orînduire, a înfăp
tuit transformările democratice revo
luţionare, a trecut şi a înfăptuit cu 
succes societatea socialistă, asigurînd 
astfel victoria noii orînduiri în ţara 
noastră românească. (Aplauze).

Puţine popoare în istorie au parcurs 
într-o perioadă aşa de scurtă asemenea 
etape în dezvoltarea lor economico-so- 
cială. Cum ‘a fost posibilă obţinerea a- 
cestor succese remarcabile? Datorită 
în primul aînd, faptului că întreaga 
putere politică a aparţinut poporului, 
clasei muncitoare, ţărănimii, intelec
tualităţii, tuturor oamenilor muncii, 

. fără deosebire de naţionalitate, care au 
acţionat în strinsa unitate pentru a-şi 
făuri viitorul liber, aşa cum il doreş
te poporul nostru, (Aplauze).

Din punct de vedere economic, Ro
mânia era o ţară slab dezvoltată. In
dustria era de abia la început; pon
derea ei în producţia totală naţională 
nu depăşea 20 la sută. Agricultura era, 
de asemenea, în mîinile latifundiarilor, 
iar peste 75 la sută din populaţie se 
ocupa cu munca cîmpului.

Am înfăptuit reforma agrară, ex- 
propriind pe latifundiari, împărţind 
pămîntul ţărănimii, apoi am organizat 
cooperativizarea agriculturii, am naţio
nalizat fabricile, băncile, toate bogă
ţiile naţionale care au trecut în mina 
întregului popor. Am creat astfel baza 
economică pentru a putea trece la 
făurirea orînduirii noi. (Aplauze).

In aceşti ani, industria românească 
a crescut de peste 25 de ori. Produ
ceam 1,5 miliarde kWh energie elec
trică, anul acesta vom produce peste 
48 miliarde kWh energie electrică; 
produceam 280 mii tone oţel, anul a- 
cesta vom produce 8 milioane, iar în 
1975 peste 11 milioane. In întreaga 
ţară se. găseau 5 000 tractoare vechi, 
astăzi în agricultura românească lu
crează 120 mii tractoare, iar industria

produce anual 40 mii tractoare. Pro
ducem o serie de utilaje şi maşini de 
înaltă tehnicitate. Am dezvoltat elec
tronica, inclusiv maşinile de calcul. 
Deci, industria românească a devenit 
o industrie modernă, nouă, care satis
face pe deplin necesităţile ţării în mul
te domenii de activitate şi ne dă po
sibilitatea dc a participa activ la di
viziunea internaţională a muncii, ex- 
portînd în zeci de ţări produsele in
dustriei româneşti.

Am cooperativizat agricultura. Pro
ducţia a crescut an de an. Dc la 700— 
800 kg grîu cit se obţinea in unele 
din judeţele necooperativizate, de 
exemplu, în judeţul Constanţa, unul 
din judeţele agricole ale ţării noastre, 
în acest an s-au obţinut 3 500 kg la 
hectar. Astfel, agricultura asigură pe 
deplin necesităţile de aprovizionare a 
populaţiei şi creează şi posibilităţi de 
export de produse agroalimentare.

Iată că din punct de vedere econo
mic România a devenit un stat in- 
dustrial-agrar, icu o industrie puterni
că în plină dezvoltare, organizată pe 
baza celor mai noi cuceriri ale ştiinţei 
şi tehnicii. Aceasta a însemnat socia
lismul in România din punct de ve
dere economic.

Am creat o bază puternică şi am 
trecut acum la o etapă nouă, de fău
rire a societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate în România.

Dar toate acestea nu ar fi fost po
sibile fără a rezolva una din marile 
probleme ale progresului economico- 
social, al progresului general al ori
cărei societăţi şi cu atit mai mult al 
unei societăţi moi — societatea socia
listă —, problema ridicării nivelului

(Continuare în pag. a IV-a$
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O problem ă
Maşini rapide de spălat în lăţime, amplasate- în secţia 

finisaj a întreprinderii „Libertatea“

ca re  trebuie urgent rezolvată

Pregătirea spaţiilor 
de depozitare a porumbului

In vederea depozitării î»  bune con« 
diţiuni a  producţiei de porumb boabe, 
organele agricole judeţene au stabilit 
măsuri concrete privind asigurarea şi 
pregătirea din timp a spaţiilor necesa
re. Astfel, la întreprinderea pentru 
valorificarea cerea’l’îlor a fost prevă
zut, prin planul de investiţii pe acest 
an, să se construiască un -număr de 43 
păt-ule. Conducerea întreprinderii s-a 
preocupat pentru deschiderea la timp 
a finanţării, asigurarea . materialelor 
accesare şi a. forţej de muncă. Tot
odată, s-a acordat- atenţie organizării 
judicioase « activităţii, asigurindu-se 
în acest fel un ritm susţinut de lucru 
p® aproape toate şantierele, ceea c» 
a permis respectarea graficelor de exe
cuţie. Se evidenţiază' faptul t i ,  prin

aplicarea unor soluţii constructive 
proprii s-a asigurat sporirea capacită
ţilor de dc-p-ozitare faţă de cele pre
văzute . iniţial. „Prin construirea mai 
mult -pe verticală a  obiectivelor, nu 
numai că 3a fiecare patul a crescut 
capacitatea de depozitare, dar am re
alizat în acelaşi timp importante eco
nomii de materiale" — afirmă tova
răşul Romeo Mcdan, directorul între
prinderii.

— Totuşi, pe unele şantiere lucră
rile de construcţie sínt întirziate. Mă 
refer aici la pătulele dc la Hosman 
şi Roşia. Cum vă explicaţi acest lu
cru? ,

—- Intr-adevăr, la aceste obiective 
lucrările au demarat mai' tîrziu in- ■ 
trucît -nu am reuşit să asigurăm din

Constructorii şi 
beneficiarii în 

ultimului trim estru
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în lă tu ra re a  d e fic ie n te lo r  o rg a n iz a to r ic e  şi 
r e s p e c ta r e a  g ra f ic e lo r  d e  ex ecu ţie , p en tru  
re a liz a re a  o p tim ă a p rogram ulu i d e  investiţii!
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LA SIBIU

Importantă reuniune tehnico- 
ştiinţifică naţională

Incepînd de ieri, viaţa tehnico- 
ştiinţifică a Sibiului cunoaşte din 
nou, pentru două zile, freamătul 
specific marilor evenimente odată 
cu desfăşurarea lucrărilor simpo
zionului „Probleme actuale în pro
iectarea şi construcţia instalaţiilor 
în industria chimică“. întîlnirea, 
organizată de comisia inginerilor 
şi tehnicienilor a comitetului sin
dicatului de la Institutul de proiec
tare tehnologică pentru industria 
chimică anorganică şi îngrăşămin
te — filiala Sibiu, în sala de con
ferinţe a Casei Armatei din loca
litate, şi-a propus să ofere un ca
dru organizat, propice unui schimb 
de experienţă între specialităţi din 
cele mai diferite — chimie, pro
iectare, inginerie — în vederea 
Îmbogăţirii cunoştinţelor şi creşte

rii nivelului pregătirii profesionale 
a celor ce-şi desfăşoară activitatea 
în acest sector al economiei na
ţionale.

Nota dominantă, care dă culoa
re, de altfel, prestigioasei manifes
tări, — de un real folos tinerei in
dustrii româneşti — o constituie 
tematica comunicărilor înscrise în 
programul de lucru. Desprindem, 
din bogatul şi interesantul porto
foliu, titluri ca: „Realizări moder
ne în construcţia pompelor speciale 
folosite în industria chimică şi in 
industrii similare“; „Cîteva pro
bleme de proiectare a utilajului 
chimic“; „Aspecte ale fiabilităţii 
utilajului chimic“; „Utilizarea ma
terialelor plastice armate în con
strucţia recipienţilor sub presiune 
pentru industria chimică“) „Utili

zarea materialelor în industria chi
mică“ etc. Iar printre semnatarii 
lor, cadre didactice din învăţămîn- 
tul .superior tehnic, cercetători, 
proiectanţi şi ingineri din institu
tele de specialitate din ţară, spe
cialişti din producţie.

Aşa după cum ne informa ing. 
fon Vulcan, preşedintele Comitetu
lui sindicatului de la IPRAN — 
filiala Sibiu, cei peste 40 de par
ticipanţi la lucrările simpozionului 
vor dezbate probleme actuale de 
proiectare şi execuţie a instalaţii
lor în industria chimică, avansîn- 
du-se cu optimism construcţii în
drăzneţe atit ca mărime dar mai 
ales sub aspectul economisirii ma
terialelor.

V. B.

timp materialele necesare. Am lua* 
însă 'măsuri eficiente şi am concentrat 
pe aceste şantiere forţe sporite incit 
ritmul de construcţie s-a accelerat. în 
prezent se lucrează intens la săpatul 
gropilor şi turnatul fundaţiilor, para
lel cu pregătirea materialului lemnos. 
Există toate condiţiile ca ,pînă la fi
nele lunii să se termine construirea 
capacităţilor de depozitare, prevăzute 
in planul de investiţii.

Ample acţiuni pe linia pregătirii 
spaţiilor de depozitare s-au îtt- 
treprius şi în unităţile agricole de 
stat şi cooperatiste. De exemplu, prin 
grija consiliilor de conducere, în ma
joritatea cooperativelor agricole au 
fost pregătite spaţiile în care va fi 
depozitat porumbul. La pătulele şi 
magaziile existente li s-au J’ăcut revi
ziile şi reparaţiile necesare. Numeroase 
unităţi însă şi-au prevăzut, prin pia
nul de investiţii, construirea unor pă- 
t iile noi. Printre acestea se numără 
cooperativele agricole din Alma, Copşa 
Mică, Răvăşel, Buia, Cîrţişoa'ra, TIos- 
man, Boian, Ruşi, Păuca, Şclimb'ăr şi 
altele. Urmează ca în toamna acestui 
an pentru depozitarea recoltei de po
rumb să lie construite 22'pătule.

A tit din datele centralizate la Direc
ţia generală judeţeană a agriculturii, cit 
şi din constatările făcute pe teren re
zultă o situaţie dc-a dreptul îngrijo
rătoare privind realizarea acestor o- 
biective în unele unităţi. Tn 
unele cooperative agricole consilii
le de conducere au renunţat 3a reali
zarea obiectivelor pe care şi-le-au pre
văzut, ca şi cum ar fi vorba despre 
o sarcină facultativă. Cooperatorii din 
Hosman, bunăoară, şi-au prevăzut în 
planul de investiţii realizarea -a do'uă 
pătule. Dar nici- prnă în  prezent nu 
au început lucrările. Secretarul 'Comi
tetului de partid pe C.AjP., loan 
Oprea, a declarat că p isă acum oa
menii au fost foarte ocupaţi cu con
struirea grajdului. „Am stabilit' însă 
ca în  zilele acestea — ne spunea in
terlocutorul nostru — să-l trimitem 
pe dulgherul loan Dro'tleff la ferma 
din- Valea Lungă, pentru a se docu
menta asupra pătulelor existente aici 
şi asupra modului, de construcţie".

—■ Cel puţin materialele necesar® 
sínt asigurate?

— încă nu. Dar, le vom procura.^,

(Continuare în pag. a Il-a) 
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Studenţi din anul II ai facultăţile 
de istorie-filologie şi de ştiinţe eco 
nomiep-administrative din Sibiu, p 
şantierul de construcţie a căminti 
lui studenţesc din B-dul Victorie

•  üli m

nsm
•  24 d e  o r e  •  24 d e  o r e  •  24 d e  o r e  •  24 d e  o r e  •  24 d e  o r e  •

•  La ferma piscicolă Brădeni s-a 
început recoltatul peştelui. Din 
producţia totală de peşte, estimată 
a se ridic* ia «încă 80 de tone, pi
uă acum s-au recoltau 4 200 da 
kilogram®. Peşte este în cantităţi 
suficient1*, rămîne de văzut în ce 
măsură va ajunge ei şi în magazi
nele noastre. Este o problemă ce 
ţine înainte de toate de simţul gos
podăresc al factorilor responsabili 
ai comerţului sibian, care trebuie 
să manifeste o grijă deosebita pen
tru valorificarea deplină « acestei 
bogăţii.

a La Arpaşul de Jos a început 
de ieri modernizarea magazinului 
universal. în cadrul acestei' acţiuni 
se vor extind© spaţiile de expune
re, iar magazinul va fi dotat cu 
mobilier nou, modern, executat de 
către IPRODCOOP, ale cărui ca-

In judeţ
lităţi funcţionale vor permite expu
nerea liberă a mărfurilor.

In cîteva zile, maxim o săptă
mână, magazinul universal din Ar- 
paţul de Jos îşi va redeschide, sub 
noua înfăţişare, din nou porţile.

•  Ieri au început, in sala de 
şedinţe a hotelului Bulevard 
din Sibiu, instruirea revizorilor 
de gestiuni din judeţ. Această 
instruire care durează 3 zile este 
organizată de Inspecţia terito
rială financiară de stat a Minis
terului de Finanţe, în  colaborare 
cu Direcţia comercială judeţeană 
Sibiu. Pe-agenda de lucru figu
rează prelucrarea ordinului 
M.C.I. nr. 35/1973 cu privire la 
îmbunătăţirea activităţii de con
trol gestionar şi efectuarea in

ventarierilor intr-un tim p cit 
mai scurt, in scopul asigurării 
integrităţii patrimoniului între
prinderilor şi organizaţiilor co
merciale* In continuare se. vor 
dezbate problemele specifice pri
vind respectarea normelor meto
dologice.

Ultima zi va fi rezervată ana
lizei critice a activităţii revizo
rilor de gestiune cu participarea 
reprezentanţilor Tribunalului 
judeţean, Procuraturii judeţene, 
Miliţiei judeţene, conducerilor 
Inspecţiei teritoriale financiare 
de stat, Direcţiei comerciale ju 
deţene şi Corpului unic de con
trol financiar intern al Consiliu
lui popular judeţean Sibiu, pre
cum şi contabilii şefi ai unităţi
lor in  care-şi desfăşoară activir 
tatea revizorii de gestiune.

hotare
Varna 2C. — Corespondentul 

gerpres, C. Amariţei, transmite: 
crările Congresului mondial dc i 
z.olie dc la Varna au conţini 
miercuri şi joi, pe secţiuni, col 
vii, grupe dc probleme şi cercei 
Ca şi în şedinţele plenare, nem 
delegaţiei române au participat 
dezbateri prin comunicări şi im 
venţii apreciate pozitiv de part 
panţii la Congres.

Delegatul román prof. dr. doc. 
lănase a prezidat miercuri dez 
terile din grupa de probleme „ 
mul şi libertatea personală“.

In timpul lucrărilor Congresi 
mondial de filozofie de la Var 
a avut loc şedinţa Comitetului 
rector al Federaţiei luternaţion 
a societăţilor dc filozofie. Cu ac 
prilej, Comitetul director a adi 
afilierea la F.I.S.P. a Comitetului i 
ţîonal. de filozofie din Republ 
Socialistă România.

•  24 d e  o re : •  24 d e  o r e  •  24 d e  o r e  •  24 d e  o r e  •  24  d e  o r e  •
mmm



P agina 2 Tribuna Sibiului = Anul VI, nr* 1733

Coloana
diverselor

Hoţul
„voiajor“

în ziua de 13 septembrie 1973, 
în timp ce era plecat de «casă lo
cuitorul Dumitru Ioniţ'ă din str. 
Iacob Piso. municipiul Mediaş, au
tori necunoscuţi i-au spart locuin
ţa lustrăgînd un costum de haine 
şi alte obi'tcte de uz casnic. Verifi
cările şi căutările întreprinse de 
organele locale de miliţie au dus 
în scurt timp la descoperirea auto
rului de „surprize“. Este vorba de 
Mo'se Ene, în vîrstă de 32 de ani, 
fără ocupaţie, cunoscut infractor, 
eliberat ultima oară din detenţie 
la 6 aprilie 1972. De la acea dată... 
voiaja dintr-o localitate în alta, 
săvîrşind infracţiuni.

Acum, voiajul s-a întrerupt, cel 
în cauză urmînd să dea socoteală- 
penr-n faptele săvîrşite.

Atenţie 
la copii!

Cu puţine zile în urmă, într-un 
cadru ;sărbătoresc, s-au deschis por
ţile şcolilor de toate gradele. Zi
lelor de vacanţă le-au luat locul 
zilele de învăţătură şi muncă, ur
mate de binemeritate ore de re- 
creere şi joacă. In acest context 
se impune o sporire a atenţiei în 
legătură cu locurile şi _ modul de 
joacă, deoarece zburdălnicia şi exu- 
oeraeţa, cînd trec dincolo de spa
ţiile de joacă, pot da naştere la 
accidente de circulaţie dintre cele 
mai grave.

Următorul exemplu este cît se 
poate de semnificativ. în ziua de , 
12 septembrie 1973, ora 19,30, în 
comuna Biertan, str. N. Bălcescu 
nr, 2, judeţul Sibiu, minora Ella 
Demeter de 7 ani, apărînd brusc 
în faţa urori autobasculante a fost 
accidentată grav.

Cazul petrecut ca şi altele ante
rioare, justifică chemarea: Atenţie 
copii! Atenţie conducători auto !

Scandalagii
„cuminţiţi“

Du.pă cum se ştie, în municipiul 
Mediaş funcţionează o autogară, 
care prin organizare, amplasare şi 
bunele servicii, răspunde unor exi
genţe to t mai sporite ale publicului 
călător. Numai ci uneori, normala 
desfăşurare a activităţii in autoga
ră, ca şi în mijloacele de transport, 
es« perturbată de uni; călători 
certaţi cu bunele maniere şi_ nor
mele de comportare în societate. 
Aşa s-a întîmplat în ziua de 13 
septembrie a.c. în jurul orei 18,00, 
cînd în autobuzul local nr. 2 a iz
bucnit un scandal. Autorii lui, pe 
nume loan Cornea şi Stelian Somu, 
ambii cu domiciliul în Mediaş, au 
lovit un cetăţean, au proferat in
jurii şi expresii vulgare la adresa 
călătorilor din autobuz, după care 
au încercat să dispară prin fugă. 
Urmăriţi şi prinşi, au fost arestaţi 
şi urmează a fi judecaţi pentru şă- 
vîrşirea infracţiunii de ultraj la 
buneh moravuri şi conturbarea li
niştii publice.

Nu-i
plăcea să 
muncească

Paulina Slobozeanu în vîrstă de 
33 de ani, originara din Constan
ţa, cu domiciliul stabil în muni
cipiul Sibiu, făcea orice, numai să 
muncească nu-i plăcea, deşi era în 
plină putere, motiv pentru care 
î* palmaresul său figurau unele 
antecedente penale.

Recent, pentru parazitism social 
şi vagabondaj a fost judecată şi 
condamnată la 6 luni închisoare 
contravenţională.

Acum, vrînd-nevrînd, va trebui 
să muncească.

Neglijenţa 
care costă

In noaptea de 11/12 septembrie 
1973, între orele 3,00—4,00, la 
domiciliul locuitorului Traian Pop 
din comuna Laslea nr. 201, judeţul 
Sibiu, a izbucnit un incendiu care 
a mistuit un şopron, o şură, mobi
lier, furaje, cherestea şi ajte bu
nuri proprietate particulară. Ca 
urmare a intervenţiei pompierilor 
voluntari din comună şi a pompie
rilor militari din Sighişoara şi Me
diaş, incendiul a fost stins, limi- 
tîndu-se astfel proporţiile pagube
lor pe care acesta le-ar fi putut 
provoca.

Cercetările au stabilit drept cauză 
neglijenţa gazdelor care au lăsat sa 
ardă nesupravegheat focul toată 
noaptea în bucătărie.

Neglijenţă care costă şi îndeam
nă la reflecţii.

B. ARDELEANU

„Tinerii noştri an ciştigat încrederea şi preţuirea
întregului colectiv“

©amenii de pe magistralele gazu
lui metan au devenit nu o dată 
personaje marcante -1« -roortajelor 
aoastre, mai ales veteranii cu vechi 
„state de servicii“ Dar în între
prindere lucrează şi un mănunchi 
de tineri, supraveghetori activi ai 
conductelor magistrale, ai staţiilor 
de pompare, ai compresoarelor şi 
altor instalaţii, despre care, după 
cum aveam să auzim din gura 
unor oameni demni de toată în
crederea, merită să se scrie rân
duri de reală apreciere.

Ni-i recomandă, pentru început, 
Viorica Viad, secretara biroului or
ganizaţiei U.T.C., care înţelege că 
o imagine completă despre viaţa 
tinerilor nu poate fi concepută de
cit relatând faptele lor de muncă, 
preocupările extraprofesionale. par
ticiparea Ia activităţile organizaţiei 
de tineret, pasiunile şi gînduriie 
lor şi, fireşte, unele dificultăţi o- 
biective ce le incumbă dispersarea 
locurilor de muncă. „Din an în 
an, ni se spune, organizaţia noas
tră a câştigat un spor de coeziu
ne. Avem în biroul organizaţiei de 
bază oameni săritori, entuziaşti, 
care pun umărul, dacă se poate 
spune aşa, la rezolvarea tuturor 
problemelor organizaţiei. Nu aş pu
tea trece cu vederea pe Margareta

Coroş, pe subinginerul Nicolae 
Băcilă, locţiitor de secretar, pentru 
sprijinul nemijlocit de care mă 
bucur din parpta lor,

— Cum sínt priviţi de colectivul 
întreprinderii, de factorii de con
ducere tinerii muncitori care lu
crează pe magistrale?

— Avem cîţiva tineri, băieţi şi 
fete, operatori transport gaz şi te
lefoniste, care s-au integrat in 
muncă foarte repede, aşa îneît la 
ora actuală ei sínt trataţi cu toată 
încrederea şi preţuirea, cîştigate 
prin munca şi strădania lor. De 
pildă, Axenps Păuceanu, care a 
împlinit de curînd 21 de ani, tre
ce drept un băiat foarte serios şi 
harnic, dornic să cunoască cît mai 
multe, să se dezvolte profesional 
şi cultural. Urmează acum liceul 
seral. Sau Nicolae Deac, care pen
tru conştiinciozitatea şi maturita
tea de care dă dovadă a fost pri
mit în raidurile partidului. O bună 
impresie avem şi despre loan Giu- 
luşan, care lucrează doar de un an 
la secţia Mediaş a I.E.C.M.G.M., 
precum şi despre colegul său 
Gheorghe Ciocîrlan

La discuţia noastră participa şi 
maistrul loan Corobea, Erou al

muncii socialiste, şeful secţiei, un 
veteran al magistralelor, care a ţi
nut să ne spună, de asemenea, cine
va cuvinte despre tinerii pe care 
îi conduce. „A? vrea doar să arăt 
cum s-au comportat băieţii amin
tiţi mai sus, îndeosebi Păucean, 
Deac, Giuluşan şi Günther Haber, 
pursch, la înlăturarea avariilor ca
re au avut loc pe o magistrală. 
Alături de muncitorii mai vîstnici, 
ca Zaharia Roman. Martin Miit, 
Mihat Fodor ei au muncit ore în 
şir, ignorînd oboseala şi dificultă
ţile refacerii conductei. Munca, în 
asemenea situaţii este dificilă, cere 
foarte multă operativitate, calm şi 
.pricepere. Beneficiarii noştri, marile 
unităţi consumatoare de gaz, nu 
pot să aştepte, orice pierderi ma
teriale trebuie- preîntîmpinatc. Ei 
bine, băi'iţii noştri au dat dova
dă de multă abnegaţie, de un să
nătos spirit de echipă, atît de ne
cesar împrejurărilor speciale pe ca
re le impune activitatea noastră. 
In decurs de şapte ore (la început 
se prevedea un timp mai îndelun
gat) conducta a fost repusă în 
funcţiune. Echipa de şoc în care 
au fost incorporaţi aceşti tineri 
şi-a arătat şi de data aceasta destoi
nicia sa ned'ss minţită".

— Sini tineri care vă rrui pro
duc unele insatisfacţii?

— Foarte puţini. Mie personal 
îmi plac tineri] liniştiţi, serioşi şi 
harnici. La noi nici nu au ce cău
ta altfel de oameni. Noi, cei mai 
vîrstnici, ne preocupăm mereu de 
educarea tinerilor angajaţi. Chiar 
şi cu cei foarte buni profesional 
nu sîntem . îngăduitori atunci cînd 
îăvîrşesc unde abateri, _ sau cînd 
au o ţinută vestimentară necores- 
punzătoare. Dorim, ca atît vîrstni- 
cii cît şi tinerii să trăiască şi să 
muncească în chip comunist.

In zilele cînd ne aflam la Me
diaş, tinerii de la magistrale, ală
turi de alte sute de tineri medie* 
şeni se aflau angrenaţi în ampla 
acţiune de muncă patriotică pentru 
amenajarea bazei sportive a tinere
tului. Au venit de la zeci de ki
lometri pentru a pune umărul la 
această importantă lucrare edilita
ră, ai cărei beneficiari vor fi în 
curînd şi ei. Avem, aşadar, în fa
ţă un exemplu minunat de muncă, 
dăruire şi elan tineresc.

GEORGE LIMBEANU

Pregătirea 
depozitare a

fUrmare din pae I)

Tovarăşul Andrei Gromes, preşedin
tele unităţii, « 1« de părere ca cele 
două pătule să nu mai fie construite 
în acest an, „Nu avem nici materiale
le necesare şi nici forţa de muncă — 
şi-a motivat el opinia. Pentru depozita
rea porumbului dispunem de un spa
ţiu suficient în magazii*. Este adevă
rat, numai că, în condiţiile din acest 
an, cînd porumbul pentru boabe nu 
va ajunge la o uscare deplină, aceste 
magazii sînţ improprii, existând deci 
pericoluj deprecierii producţiei. Se 
pare că factorii de răspundere de la 
Hosman nu s-au gîndit la acest lu
cru.

$\ cooperatorii din Păuca au hota- 
rît să construiască două pătule. Va
loarea investiţiei se ridică la 135 000 
lei. S-a asigurat materialul lemnos din 
demolarea unui saivan, precum şi ci
mentul necesar. Cu toate acestea, lu
crările nu au fose încă atacate şi «ici 
măcar nu se ştie cînd va începe con
strucţia. S-a motivat că magaziile şi 
pătuleh existente asigură spaţiu sufi
cient pentru depozitarea recoltei. Nu 
am înţeles în acest caz de ce a mai 
fose nevoie să se prevadă în planul 
de investiţii construirea celor două 
pătule.

Similar se prezintă situaţia ,şi la co
operativa agricolă din Boian. Constru
irea pătulului pentru porumb încă 
nu a început. „Avem asigurate toate

spaţiilor de 
porumbului

materialele, dar nu are cine executa 
lucrarea — afirma ing. şef al unităţii, 
Steiian Mihalache. Cooperatorii noştri 
sint prinşi în executarea reparaţiilor 
la adăposturile pentru animale“. De
sigur, aşa se întîmplă întotdeauna a- 
tunci cînd rezolvarea unor probleme 
da majoră importanţă este lăsată pînă 
în ultima clipă. Realitatea e că nu
mai cîteva zile în urmă, mate
rialul lemnos pentru construirea păţ 
tulului se afla încă în pădure. Nici 
măcar nu era fasonat. Acesta este, de 
altfel, motivul real pentru care nu a 
fost realizat obiectivul respectiv. în 
prezent lucrările s-au aglomerat. Pre
gătirea adăposturilor pentru iarnă se 
înscrie, desigur, pe agenda urgenţelor. 
Dar acest lucru nu înseamnă să se ne
glijeze asigurarea spaţiilor de depozi
tare a porumbului. Rămîne ca în a- 
ceste zile consiliul popular comunal 
să acorde mai mult sprijin unităţii în 
rezolvarea problémai, prin antrenarea 
forţei de munca calificată existentă în 
comună.

Exemplele sint concludente. Consi
derăm că este necesar ca în timpul 
care a mai rămas pînă la strîngerca 
porumbului să se depună maximum de 
efort şi printr-o organizare temeinică 
a activităţii pe şantierele de construc
ţii să se asigure realizarea obiectivelor 
prevăzute. Totodată trebuie să se în
treprindă acţiuni energice pentru re
vizuirea si repararea spaţiilor existente 
pentru a se putea pune la adăpost 
întreaga recoltă de porumb.
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P r e ţu r i  la  l e g u m e - f r u c t e
Produsul U/M

Preţuri d* 
contractare

Preţuri riefen ( 
de vînzare :  

eu amănuntul
E*. Ea# 1 n  £

!
1 1. Ardei capin verde kg 1,75 1,35
i
■

2. Gogonele kg 0,60 0,45
3. Gogoşari verzi şi galbeni kg 2,25 1,75 1,35
4. Roşii sortate kg 1,35 1,10 1,00i 5. Roşii nesortate kg — 0,80 —

i 6. Spanac kg — 1,35 1,00

1,00 0,75 I

1,50 — 5
2,00 1,50 I

Mărturii ale unei arte populare cu vechi tradiţii — rod al talentului ţi 
măiestriei iubitorilor de frumos din comuna Sadu

l l u g b i ,  d i v i z i a  A

începe campionatul
Duminică, 23 septembrie a.c, se dă 

startul în noul campionat al diviziei 
naţionale A de rugbi, J a  care partici
pă şi eohiipa antrenată de Bebe Bo
boc. lata programul întîlnirilor pe 
care le au de susţinut rugbiştii sibieni 
în actualul tur: 23 septembrie: Uni
versitatea Timişoara — C.S.M.S.; 50 
septembrie: C.S.M.S. —_ Vulcan Bucu
reşti; 7 octombrie: Chimia Năvodari 
— C.S.M.S.; 14 octombrie: C.S.M.S. — 
„Poli* Iaşi; 18 noiembrie: Gloria 
Bucureşti — C.S.M.S.; 25 noiembrie: 
Sp. stud. Bucureşti — C.S.M.S.; 28
noiembrie; C.S.M.S. — Farul Constan
ţ a ;  2 decembrie: C.S.M.S. ~  Griviţa 
Roşie Bucureşti; 5 decembrie: Ştiinţa 
Petroşani — C.S.M.S.; 9 decembrie: 
C.S.M.S. — Rulmentul Bîrlad; 16 de
cembrie: Agronomia Cluj — C.S.M.S, 

Ultimele două etape: C.S.M.S. — 
Steaua şi Dinamo — C.S.M.S. s>; vor 
juca — dacă timpul va permite, în 
a  doua jumătate a  lunii decembrie 
s a u  —  î n  c a z  c o n t r a r  —  î n  p r i m ă v a r a  

anului viitor.

Fotbal

C.S.M. Sibiu -  F.C. Petrolul 
Ploieşti 2-0 (1-0)

Miercuri, stadionul Metalul a găz
duit întâlnirea amicală de fotbal dintre 
divizionara A, F.C. Petrolul din Plo
ieşti şi C.S.M. Sibiu. !n_ ciuda timpu
lui friguros şi a vîntului puternic, cî- 
teva sute de spectatori au ţinut sa 
asiste la acest meci. Şi, cei prezenţi 
n-au avut ce regreta. I-am văzut J a  
„lucru" pe cîţiva cunoscuţi fotbalişti 
dia primul eşalon — Dincuţă, Pîrvu, 
Cuperman, Gruber, Ciupitu —, am 
aplaudat cîteva faze extrem de specta
culoase create în special de echipa 
C.S.M. şi mai ales, am plecat cu satis
facţia unei victorii pe deplin meritate 
a băieţilor noştri. Dacă |forul final a 
fost doar 2—0, aceasta se datoreşte 
— nu mai este demult o noutate —

numeroaselor ratări („campionii": Ţur- 
lea şi Floarea),

Cele două goluri — autori Răduţă 
(min, 42) şi Cîmpeanu (min. 79) — 
au fost rezultatul unor combinaţii 
foarte frumoase.

Ambele echipe au rulat întregul lot 
de jucători — C.S.M.: Liebhardt (Ga- 
vrilă) — Rubint, David, Flichiş, Jude
le — Munteanu (Szakacs), Marcu' (Ga
bel) — Schwartz, Ţurlea, (Floarea), 
Răduţă, Szakacs (Cîmpeanu).

F.C. Petrolul: Tănase — Toader 
(Gruber), Tudorie (Toader), Ciupitu, 
Mureşan — Istrătescu, Dincuţă, Eparu 
(Ţaporea) — Curcă (Zamfir), Pîrvu, 
Zamfir (Cuperman).

N.I.D.

George Popa
Miercuri, 19 septembrie, cînd Încă 

nu atinsese pragul vîrstei de 61 de ani, 
după o suferinţă îndelungată a încetat 
din viaţă George Popa, valoros om de 
cultură, cunoscut poet şi publicist.

De-a lungul unei vieţi laborioase el 
a militat cu înflăcărare pentru ridi
carea culturală a maselor, contribuind 
nemijlocit la dezvoltarea vieţii spiri
tuale de pe meleagurile medieşene, 
fiind un neobosit iniţiator şi animator 
cultural.

Ca om de litere a întemeiat şl a
condus prestigioase publicaţii, scriind 
o operă poetică de mare interes în 
rîndul cititorilor, al istoriei literaturii 
române.

A fost un colaborator apropiat şi 
preţuit al ziarului nostru.

Inmormîntarea va avea loc astăzi, 
la ora 14, în cimitirul din Mediaş.

CĂRŢI NOICINEMA Ca d isp o x ifia  d u .
SIBIU: PACEA: An- 

toniu şi Cleopatra, 
seriile I şi II (orele 9,00: 12,30: 16,30;
20.00) ; ARTA: Monte Carlo (orele
10,00; 12,30; 15,30; 18,00; 20,30);
TINERETULUI: Veronica (orele 10,00; 
12,00: 14,30: 16.30: 18.30: 20.301;
7 NOIEMBRIE: A fost odată un po
liţist (orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00;
20.00) .

MEDIAŞ: PROGRESUL: Conspira
ţia (orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,39; 
19,00; 21.15); TINERETULUI; Pasă
rea liberă (orele 16,30; 18,30: 20,30).

CISNADIE: _ POPULAR: Simon 
Templar intervine (orele 11,00; 16,00; 
18,00; 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Adio arme, se
riile I şi II (orele 10,00: 16,00; 19,00).

DUMRRĂVENlt 7 NOIEMBRIE; 
Frumos, onest, emigrat în Australia 
(orele 18,00 şi 20,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST 
Bulevardul romului (orele 17,00 ti
19.00) .

OCNA SIBIULUI: Ce se întîmplă 
doctore? (orele 17,00 şi 20.00).

BAZNA-BÄI: Ucideţi oaia neagră 
(orele 17.00 fi 20.00).

COPŞA MICA: POPULAR; Marea 
evadare, seriile I şi II (orele 15,00 fi
18.00) .

©

□ TELEVIZIUNE
9,00 — Gurs de 

limbă franceză. 9,50
— Curs de limbă rusă. 10,00 — 
Telex. 10,05 — Muzică populară. 10,15
— Teleobiectiv. 10,30 — Travelling: 
Magazin bilunar de cultură cinemato
grafică (reluare), 12,00 — Telejurnal. 
16,00—17,00 — Teleşcoală. 17,30 — 
Curs de limbă engleză. 18,00 — Telex. 
18,05 — Tragerea Eoto. 18,15 — Ea 
volan — emisiune pentru conducătorii 
auto. 18,30 — Arta plastică. 18,45 — 
Teleconferinţă de presă. 19,15 — Pu
blicitate. 19,20 — 1001 de seri. Isteţul 
Motor-Mouse (VI). 19,30 — Telejurnal. 
20,00 — Cîntecul săptămînii. Hora «i- 
nereţii. 20,05 — Reflector. 20,25 — 
Film artistic: Pe ios, pe cal şi cu ma
sina. O producţie a studiourilor cine
matografice franceze. 22,00 — Muzică 
populară cu Ioana Crăciun. 22,15 — 
24 de ore.

A
CONFERINŢE

Astăzi, în jurul orei 
18,00, la Casa armatei 

din Sibiu, în cadrul ciclului: „In spri
jinul înaltelor idei ale Conferinţei Na
ţionale a partidului* se vor da răs
punsuri la întrebările puse pe tema: 
„Perfecţionarea învăţămîntului în mu
nicipiul Sibiu, în lumina hotărîrilor 
Plenarei C.C. al P.C.R. din iunie 1973*.

Urmează spectacolul: „Auziţi cum 
cîntă ţara" prezentat de formaţia fol
clorică a Casei armatei.

A. O. Teodoreanu 
(Păstorel): „Inter po- 

cula*. Editura Dacia; Paul Everac: 
„Trei piese-eseu*. Editura Cartea Ro
mânească; Virgil Stancovici: „Logica 
organizării întreprinderilor“. Editura 
ştiinţifică; „Cusături româneşti“. în 
drumări metodice pentru cercurile de 
pionieri. Editura didactică şi pedago
gică; Mihai Elias, Traian Budiu: „To- 
xoplasmoza la om şi animale“; Editura 
Facla; I. Ionescu-Dunăreanu, O. Sto- 
iani „Ghidul marcajelor turistice". E- 
ditura Stadion.

Potrivit deciziei nr. 506/1973 a Comitetului executiv ni Consiliului j
I popular al judeţului Sibiu, preţurile de contractare se aplică din ziua de 1 
i  21 septembrie 1973, iar preţurile de vînzare din 22 septembrie a.c. j

în t r e p r in d e r e a  d e  r e ţ e l e  e l e c t r i c e i
S ib iu

str. Uzinei nr. 7 
angajează de urgenţă:

— strungari
— frezori
— turnători
— lăcătuşi
— sudor (pentru atelierul mecanic din Tălmaciu). 
Condiţiile de salarizare conform H.C.M. 914/1968

şi Legii nr. 12/1971.
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î n t r e p r i n d e r e a  d e  |
i n d u s t r i a l i z a r e a  c ă r n i i  S i b i u  1•*

angajează prin concurs: 1
— 4 ingineri sau tehnicieni proiectanţi i

în construcţii maşini şi S.D.V., !
cu vechime minimă de 5 ani în proiectare. |

Concursul se va ţine luni, 1 octombrie, la sediul |  
întreprinderii din Sibiu, str. Morilor nr. 45.

♦ ♦♦♦♦ ♦•♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦ ♦♦

Autobaza T. A. Sibiu
angajează de urgenţă:

— şoferi cu permis de conducere C, D şi E
— vulcanizatori
— mecanici auto

taxatori pentru coloana autobuze ,
muncitori necalificaţi pentru calificare în me-jj 
seria de mecanic auto.

Condiţii de încadrare conform Legii 12/1971 şi 
H.C.M. 914/1968.

Informaţii suplimentare la Autobaza T.A. Sibiu, î 
str. Sevastopol nr. 12.

I Í. V. C. P. N. C. Sibiu
Piaţa Unirii nr. 4

î angajează:
i — 1 electrician categoriile IV—V 
i la sediul întreprinderii
Í — 1 electrician la Baza Hosman

—şef depozit (magaziner) la Baza Ocna şi Sibiu 
— muncitori necalificaţi în depozit la bazele 

Agnita, Arpaş, Miercurea Sibiului, Ocna, Me
diaş, Dumbrăveni, Sibiu şi Tălmaciu. 

Informaţii la sediul întreprinderii, telefon 1 18 39 
[ şi la bazele menţionate mai sus.

Grupul şcolar 
de construcţii Sibiu

str. Pedagogilor nr. 7, telefon 1 12 15, 
primeşte înscrieri în anul I la şcoala profesională, 
meseria de ZIDAR-BETONIST, fără examen, pînă la 
data de 30 septembrie 1973.

Cei înscrişi primesc cazare, masă şi echipament 
I gratuit pe toată durata cursurilor.

FARMACII f a m p u l

nr.
14
N.

Sibiu: Farmacia 
19, str. Turnului, 

tel. 1 10 79; Farmacia nr. 22, str. 
Bălcescu, 53. tel. 1 34 28 (cu serviciu 
şi noaptea). Mediaş: Farmacia nr. 58. 
Piaţa 23 August, 11 (cu serviciu da 
aoapte) tel. 1 21 58.

Centrul meteorologic Sibiu comuni
că: Vremea se menţine în general fru
moasă cu cerul temporar acoperit. Lo
cal se vor semnala ploi slabe. Vîntul 
va sufla potrivit din sectorul sud-estic. 
Temperaturile minime vor fi cuprinse 
între 7 şi 10 grade iar maximele vor 
oscila între 17 şi 20 grade.

Combinatul de j 
îngrăşăminte j

»chimice Slobozia»» „ »I livrează pe bază de co-|
smenzi, fără repartiţie,' 
lAZOT LICHID extra dej 
^puritate 99,9998#/o. i 
I Livrarea la beneficiar se| 
sface cu mijloace de trans-' 
Iport ale combinatului spe-* 
|cial adaptate sau cu con-| 
'tainerele beneficiarului. ţ 
s Informaţii suplimentare' 
1 puteţi obţine de Ia tele-* 
^fon 1 12 25, interior 16l (

MICA PUBLICITATE
VIND casă liberă, 2 camere, bucătă

rie, pivniţă, gaz. Laminorului 2 (La
zaret).

VIND apartament 2 camere, bucătă
rie, antreu, baie. Ocna Sibiului, Emi- 
nescu 5,

VIND masă antică, rotundă, ex
tensibilă. Miercurea Sibiului, str. Vic
toriei .557.

PIERDLJT dovadă porumb nr. 23 947 
din 6.VI.1973, pe numele Radu Gheor
ghe din Daia. O declar nulă,

PIERDUT legitimaţie nr. 3 710, eli
berată de „Dumbrava“ Sibiu, pe nu
mele Ilimescu Sofia. O declar nulă.

GĂSIT, 17 septembrie, vacă, lu r- 
nişor. Adresaţi str. Verzărici 24.

Tineri căsătoriţi CĂUTĂM cameră 
mobilată, încălzire centrală sau gaz. 
Informaţii telefon 2 10 58.
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C o n s t r u c t o r i i  ş i  b e n e f i c i a r i i  
in p r a g u l  u l t i m u l u i  t r i m e s t r u
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Să se  acţioneze energic şi sistem atic pentru înlăturarea deficienţelor organizatorice  
şi respectarea graficelor d e  execuţie, pentru realizarea optimă a  programului d e  investiţii!

OPTIMISMUL CISIRilCTIMOIi TlilBUIE CÍMŰT
PH... WiCMll ÎMIIilR Di l'lllif ÍN

MUCHII A aiiilCIIllIIIII I I1ESTITII
Unul din marile şantiere ale judeţu

lui nostru este cel de la întreprinde
re* metalurgică de metale neferoase 
din Copşa Mică. Aici, dezvoltarea în
treprinderii, cuprinde în primă etapă 
obiective de valori impresionante, o- 
biective menite să contribuie la spo
rirea volumului producţiei şi mai ales, 
la îmbunătăţirea condiţiilor de muncă.

Fiind vorba de valori mari, de o- 
biective importante am considerat că 
era şi firesc să se abordeze aceste lu
crări de investiţii cu maximum de im
portanţă. Acest lucru nu s-a întîmplat 
însă de la început. Aşa se explică de 
ce lucrările au rămas mult în urmă, 
de ce acum, în preajma primelor pu
neri în funcţiune se depun eforturi 
uriaşe, se mobilizează forţe, se acţio
nează pe toate căile pentru sporirea 
ritmului realizărilor. Nu se putea oare 
lucra de la început cu mai multă per
spectivă, organizare şi clarviziune?

Dar, pentru că totuşi timpul a tre
cut, să vedem care este situaţia actua
lă, care sínt realizările şi mai ales po
sibilităţile de respectare a termenelor 
de punere în funcţiune, de îndeplinire 
a planului anual.

Miercuri, 19 septembrie, ora 16,15. 
La lotul de construcţii care se ocupă 
de finalizarea obiectivelor privind epu
rarea apelor reziduale, se afla întrea
ga conducere a şantierului. O şedinţă 
operativi în care se analiza mersul ac
tivităţii din ziua respectivă şi se sta
bileau totodată, măsurile cele mai 
urgente pentru .bunul mers al trebu
rilor în ziua următoare.

Inginerul Virgil Bologa, şeful şantie
rului Copşa Mică, aparţinind de Gru
pul de şantiere pentru construcţii in
dustriale Sibiu, ne-a introdus în »mie
zul" problemelor în dezbatere. „Ter- 
memil apropiat de punere în funcţiune 
a obiectivului „Epurarea apelor rezi
duale“ ne obligă să concentrăm forţe 
însemnate, să ne sporim — toţi fac
torii dé conducere — contribuţia la 
finalizarea lucrărilor. Atît lucrarea 
privind epurarea apelor meteorice cît 
şi cea pentru apele industriale şi me
najere se află în stadiu avansat — 
unele în finisaj, altele l a . montaj. Ş1" 
gur, timpul scurt ne obligă să̂  luam 
măsuri deosebite. Ca atare am împăr
ţit  fiecare lucrare, cît de mică, pe 
oameni, pe echipe. Fiecare şef de echi
pă are un program stabilit pe zile şi 
to t zilnic analizăm, cu exigenţa înde
plinirea acestui program“.

Am încercat să facem şi_ noj inven
tatul lucrărilor ce au mai rămas da 
efectuat. Bineînţeles este foarte greu, 
nu ne permite spaţiul să le prezentăm 
în amănunţime. Cert este însă ca — 
aşa cum rezultă şi din programele sta
bilite — chiar dacă se înfăptuiesc cele 
ce s-au stabilit în program, termenul 
de punere în funcţiune nu va coinci
de cu terminarea tuturor lucrărilor_a- 
ferente acestui obiectiv. „Vom termina 
acele lucrări — spunea interlocutorul 
—- care condiţionează direct punerea 
în funcţiune a staţiei de epurare".

Aşadar, vor mai rămîne lucrări, care 
chiar dacă nu influenţează direct func
ţionarea obiectivului sínt totuşi. . .  lu
crări neterminate. Ele au nişte valori, 
figurează intr-un plan şi ca atare nu 
putem crede că n u ,sínt şi necesare.

Vorbind despre apropiata punere în 
funcţiune, nu putem ocoli problema 
montării utilajelor. Din acest punct de 
vedere au apărut dc asemenea anumite 
semne de întrebare. Intr-adevăr la a- 
ccastă ora se execută montări de uti
laje, dar unele încă nu au sosit. . .

„Astăzi a sosit primul filtru, rela
tează inginerul Dascălu, şeful lotului 
respectiv. Mai trebuie să primim încă 
două. Ne trebuie destul timp pentru 
a le monta. Şi cînd te gîndeşti că ele 
vin doar de la Sibiu, de la „Indepen
denţa“ ! Din acest punct de vedere nu 
prea am fost trataţi cu înţelegere. Au 
venit cu mare întîrzicre şi numai du
pă ce noi am luat măsuri pentru asi
gurarea transportului lor. Fiecare fil
tru arc aproape 17 tone".

In mare întîrziere se află şi podul 
rador, care este contractat tot cu „In
dependenţa". încă nu există nici un 
indiciu că într-un timp apropiat va 
sosi. Toate aceste utilaje puteau fi 
montate cu mult timp înainte, cum 
de altfel erau prevăzute în graficele 
de execuţie, cît şi în contractele de 
livrare. Tovarăşi de la „Independenţa", 
care este motivul că nu vă respectaţi 
obligaţiile? După cîte se cunoaşte c- 
xistă un comandament judeţean pe 
această platformă, care analizează săp- 
tămînal mersul lucrărilor de investiţii. 
Se presupune deci că s-au cunoscut 
si aceste aspecte. Care au fost efectele 
lor asupra conducerii întreprinderii 
sibiene „Independenţa“?

în fine, în problema utilajelor s-au 
încercat, mai bine zis s-a apelat şi la 
măsuri de provizorat, Intrucît nu au 
fost aduse ventilele pneumatice dc la 
staţia de filtre rapide, acestea s-au în
locuit, în primă instanţă cu ventile 
manuale. De asemenea, într-o acţiu
ne comună a beneficiarului cu con
structorul s-a „procurat“ de .la Baia 
Mare — adică urinează să J ie  aduse 
în întreprindere pînă sîmbătă — 6 
pompe P.C.H. antiacide. . ^

La această şedinţă operativă, am în- 
tîlnit şi reprezentanţi ai proiectantu
lui. Opinia ing. Mihacla Moisin de 
la I.M.N.R. Bucureşti are de asemenea 
o doză de optimism. „Este adevărat 
că s-a demarat cu destula întîrziere, 
că s-a lucrat în condiţii grele. Acum 
însă ritmul este destul de ridicat. Din 
momentul în care s-a trecut la. noua 
formă organizatorică, prin constituirea 
Grupului de şantiere pentru construc
ţii industriale, de care aparţine şi şan
tierul din Copşa Mică Jucrările merg 
mult mai bine. Sper că obiectivul va 
intra în funcţiune Ia ^termenul prevă
zut. Aştept să înceapă probele tehno
logice care vor dura pmă la finele 
anului“.

Ritmul în ultimele doua luni a fost 
suficient de susţinut. Cu această oca-

D e f ic i e n ţ e  c a r e  f r în e a z ă  r itm u l  
d e m u n că  p e  ş a n t i e r

La Fabrica de pr 
plai

^  ______ __ produse lactate din
Media?, conform planului de investiţii, 
ee află în construcţie o. sene de o- 
biective: o secţie d1: fabricare a brin- 
zeturilor, una. de lactoză, o clădire 
pentru expediţii, extinderea halei do 
maşini frigorifice, un corp. pentru ac

tivitatea laboratorului şi a birourilor, un 
post trafó, drumuri de acces şi plat
forme. Asupra acestor obiective este 
îndreptată atenţia atît a constructo
rilor cît şi a beneficiarului. De men
ţionat că, datorită măsurilor luate, 
majoritatea lucrărilor se încadrează m 
grafic şi există premise jc a . la terme
nul stabilit obiectivele sa fie date tn 
folosinţă, lucru de altfel confirmat de 
rezultatele obţinute de constructori pi
na în prezent.

Totuşi, deşi luată în ansamblu acti
vitatea se. desfăşoară normal, nu .tre
buie trecute cu vederea unele deficienţe 
care frînează înregistrarea de succese 
şi mai bune, pe măsura capacităţii şi 
posibilităţilor colectivului acestui lot. 
De altfel unele dintre acestea le-am 
notat cu ocazia unei alte vizite făcute 
pe şantier.

In ce priveşte partea de con
strucţii — ne spune ing. Vasile An
dren, şeful de lot — ne aflam intr-un 
stadiu destul de avansat, Urmărim an 
permanenţă respectarea graficelor de 
execuţie şi. bineînţeles, acolo unde 
este cazul luam măsuri. Obiectivele pe 
care le construim ar fi fost intr-un 
stadiu mult mai avansat dacă am .fi 
avut pe şantier to t ceea ce ne trebuie. 
De pildă, cu toate că front de lucru 
este asigurat, de mai mult timp du
cem lipsa materialului necesar pentru 
executarea izolaţiei .termice şi hidro
fugă. Este vorba de polistiren, mate- 
rial ce trebuia asigurat de către bene
ficiar. Lucrările respective puteau fi 
acum terminate*.

Alături de zidari, electricieni, de 
dulgheri, aici lucrează şi o echipă de 
instalatori, pentru executarea instala- 
ţiilor sanitare şi d-e încălzire centrala.

_  Merge bine treaba, aveţi de lu
cru? îl întrebăm pe loan Vindt, şeful 
eehipei.

_ Ca 6ă vă spun adevărul, stă»
destul de rău. Materiale avem şi nu 
prea. Lucrăm aici numai cu jumătate 
din efectiv. De altfel nici cei patru 
instalatori nu au ce litera to t timpul. ,

Aflăm, de la interlocutor că lipsesc | 
de pe şantier ventilele de 050 şi 
080 din care cauză nu se poate face 
legătura de abur la noi'1'5 hale. con
struite. Lipsesc, de asemenea şi alte 
materiale de instalaţii, printre care 
coturi şi diferite fitingării. O. greutate, 
creată de către beneficiar, este 
că la proiectul iniţial au fost făcute 
multe modificări, în special pentru 
instalaţii sanitare.

In urmă faţă de grafie se . află a- 
menajarea de drumuri exterioare şi 
construirea platformelor, care, aşa 
cum ne declara şeful de lot, este ur
marea lipsei forţei de muncă necali
ficată. Oare conducerea şantierului 
Mediaş nu găseşte metoda soluţionării 
acestei situaţii? Pentru a ajuta, pe con
structor, beneficiarul s-a obligat ca 
zilnic să dea pe şantier cîte zece oa
meni, dar angajamentul^ luaj este res
pectat în prea mică măsură.

Din discuţiile avute cu tehnicianul 
loan Olaru — reprezentantul benefi
ciarului — reiese că acesta este mulţu
m it de felul cum munceşte construc
torul. Nu negăm cele afirmate de in
terlocutor, dar faptul că pe şantier 
mai sínt unele carenţe .organizatoric:, 
de aprovizionare şi chiar de respec
tare a graficelor de execuţie ne con
duce la concluzia ci rezultatele ar pu
tea fi mai substanţiale.

Nu ar trebui neglijată, fireşte, nici 
preocuparea pentru buna gospodărire 
a şantierului unde, în ziua. vizitei 
noastre, am găsit unele materiale „de
pozitate* în locuri nu tocmai potrivi
te. Preocupare se cere şi din partea 
beneficiarului în ce priveşte asigurarea 
utilajelor necesare, de montare a a- 
cestora la timp.

Iată, doar cîteva din direcţiile spre
care trebuie îndreptată atenţia celor 
răspunzători de terminarea la timp a 
investiţiei respective.

E. SANDU

zie s-au recuperat mult din rlmînerile 
în urmă, totuşi. . .  mai sínt.

La celelalte lucrări privind dezvol
tarea întreprinderii metalurgice de me
tale neferoase — hala de aglomerare, 
halele de electroliză, de concentrate şi 
nămoluri — lucrările sínt în plină des
făşurare. Asta nu înseamnă că se gă
sesc şi în grafic. Se lucrează la mon
tări de stîlpi, planşee interioare, iar 
la aglomerare au început şi închide
rile. Inginerul Kurt Engel ne asigură 
că s-au luat toate măsurile pentru recu
perarea rămînerilor în urmă, pentru 
pregătirea acestor lucrări, în vederea 
desfăşurării activităţii şi pe timp de 
iarnă. „Au fost montate, două staţii 
de betonare în plus, astfel îneît din 
acest punct dc vedere problema ritmi
cităţii primirii betoanelor este rezol
vată. Dc asemenea, aprovizionarea cu 
semifabricate merge mai bine. Vom 
face totul ca pînă la finele anului 
să recuperăm restanţele in întregime 
şi să ne îndeplinim plănui aferent a- 
cestui an".

. Aşdar, optimism peste tot. Rămîne 
doar ca el să fie susţinut prin fapte. 
Atmosfera de lucru de pe şantier, mă
surile stabilite şi urmărite cu respon
sabilitate sínt în acest sens cîiteva ar
gumente în favoarea constructorului.

I. CREŢU

Poligonul de prefabricate al I.C-M.J. Sibiu: şi aici eforturile se cer în aceste 
iile înzecite pentru aprovizionarea ritmică a şantierelor

Foto: FRED NUSS
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Curată minunaţi1:, zău aşa!. Da
că nu l-aş şti pe anticul meu om 
serios, cu permisul de. pescuit cîş- 
t igat de puţină vreme — deci, ne- 
învăţurt încă cu ...pescăreştilc" —- 
aj zice căi to tu l.é o poveste de a-, 
dormit copiii. A>a însă ■evenimen
tul cîşti:gă proporţiile unei inco
mensurabile minuni demnă de ă fi 
înscrisă la loc de cinste în analele 
tuturor apelor mai curgătoare sau 
mai puţin curgătoare pe faţa 
pămîntului. Judecaţi şi dumnea
voastră . . .

Stătea omul meu deunăzi pe ma
lul lacului Dumbrava urmărind cu 
sufletul la gură pluta undiţei sale 
de curîiid cumpărate. De vreun 
ceas, în preajma ei se plimba aga
le, ou un aer morocănos şi plicti
sit un peşte numai bun dc sara
mură. Exasperat de indiferenţa 
specimenului, pescarul îşi tot agi
ta momeala, doar-doar va izbuti să-l 
transforme în . . .  trofeu. Cînd du
pă ö vreme, năstruşnicul peştişor 
(p’S care toate cărţile de zoologie 
îl descriu ca fiind cu desăvîrşire 
mut, de la născare pînă la moar
te) îşi deschide guriţa

—- Lasă-mă in pace, măi . nene, 
nu vezi că am alte necazuri pe 
cap?

— Şi dacă vrei să mă crezi pe 
mine, să ştii că alţii ar merita să 
atîrnc în cîrlige, legaţi burduf cu 
toată mătasea broaştei de pe lacul 
ăsta.

—• Cine anume? — a ingáimat 
amicul meu.

— Ai auzit de o întreprindere 
cu o firmă pe care scrie OFICIUL 
DE ÎMBUNĂTĂŢIRI FUNCIARE 
SIBIU?

— Păi, d a . . .
— Ei, ăsta e un fel de O.C.L.P.P. 

pentru noi. N-ar mai fi fost, că de

la el ni se trag toate necazurile şi 
durerile.

—• O clipă . . .  Oficiul cu prici
na e pe Uscat, iar voi staţi numai 
îa , apă. Nu văd legătura . . .

— Ai dreptate! Ar trebui băgat 
şi el la' apă "zdravăn'. Ar meri
ta-o . . .  Ascultă şi dumneata: eram 
nişte peştişori nevinovaţi şi zbur
dalnici. Am fost într-o zi — era. 
prin 1972 —• strînşi grămadă şi ni 
s-a spus: plecaţi spre Ocna Sibiu
lui, vă aşteaptă acolo un complex . 
piscicol nou-nouţ, la Rîura. Con
fort, hrană bună, rai ce mai încolo 
şi încoace, Şi-am pornit-o la drum.

-foileton-
Eram împreună cu fraţii, vreo 9 
tone la un loc. La Rîura se lucra 
încă. „Termenul de punere în 
funcţiune e în trimestrul IV — ni 
s-a spus. Aşa că aşteptaţi domniile 
voastre un pic în lacul din Dum
brava“. Am in tra t. . . flotanţi la 
Dumbrava. A trecut iarna. Nici o 
veste. Am aflat că lucrarea s-a re- 
planificar în trimestrul II din a- 
cest an. Dacă mai ţin eu bine so
coteala îl începem mîine-poimîine 
pe al IV-iea şi degeaba. In tr: timp 
am crescut şi noi. Am ajuns să fim 
mai bine de 10 tone în tr - o .. .  bal
tă de 6 hectare. Mâncare nu ni 
se dă ca sa . . .  nu creştem mai 
mari. Cu inundaţiile o mulţime 
dintre ai noştri au „evadat“ cum 
au putut. Alţii au preferat undiţa 
unuia ca dumneata traiului insu
portabil din baltă.

— Si OFICIUL ce zice?
— E mai rece deck un peş te ... 

Cînd nu-i vreme bună, cînd nu-s 
utilaje. Motivele se schimbă pe 
rînd, indiferent de vreme şi indi

ferent de utilaje. Eu, cu mintea 
mea de peşte care n-a excelat 
niciodată la aritmetică şi legislaţie 
stau câteodată şi mă întreb: că 
viaţa noastră le e indiferentă uno
ra — mai înţeleg. Mă rog, nu toţi 
oamenii se dau în vint după peşte. 
Dar să se accepte cu indiferenţă 
de ani de zile nişte pierderi dc mi
lioane, asta n-o mai înţeleg. Am 
auzit că din 1971 încoace între
prinderea judeţeană de morărit şi 
panificaţie a avut în fiecare an 
plan de cîte 100 tone peşte, din 
care n-a livrat un gram. Iar din 
iulie se vor plăti penalizări impor
tante pentru întîrzierea lucrării.

Deci, în loc de peşte, o baltă a 
produs şi mai produce încă doar... 
necazuri. *

— Maré m inunăţii. . .
—• Păi vezi? Te mai miri de ce 

nu mă .interesează momeala duini- 
tale. Uite, abia adineauri visam ce 
bine ar fi fost să mă fi născut... 
peşte-torpilă. Da, chiar aşa. Şi să 
fi „explodat* la Oficiul de îmbu
nătăţiri funciare. Ehei, ce bine ar 
fi fost. Că numai o explozie sau 
un cutremur îi mai poate aduce 
pe . . .  linia de plutire.

D. BUJOR

P. S. Am star şi eu şi-am cuge
tat: minune o fi fost la Dumbra
va, dar mai minune ce se petre
ce pe la Rîura. Şi dacă noi, fiinţe 
cu darul nepreţuit al vorbirii ră- 
mînem muţi în faţa ei, ce ne-ar. 
împiedica să credem că din ace
leaşi motive unui peşte i-a venit 
să-şi strige năduful în gura mare. 
Chiar dacă nu-i — din păcate — 
peşte-torpilă . . .

. . .S i  chiar dacă faptul cu pes
cuitul în lacul Dumbrava este de 
domeniul fanteziei.

Tematica dezbaterilor 
să fie axată îndeosebi 

pe problemele 
producţiei!

In cadrul Grupului de şantiere con
strucţii industriale Sibiu, comitetul de 
partid, cei peste 250 de comunişti care 
activează în cele şapte organizaţii de 
bază de pe to t atîtea loturi de lucrări 
constituie, fără îndoială, o forţă dina
mizatoare, capabilă să transpună în 
viaţă sarcinile economice, politice şi 
ideologice ce le revin.

După cum se ştie, activitatea de con
strucţii, în general, a stat în acest an, 
mai mult ca oricând, în atenţia Comi
tetului judeţean de partid, care i-a de
dicat un spaţiu larg în cadrul lucră
rilor Conferinţei sale din ianuarie, a 
Consiliului popular judeţean, Comite
tului municipal de partid şi a altor 
organe de sinteză. Se poate aprecia 
deci că despre „ceea ce au de făcut* 
comuniştii Grupului de şantiere con
strucţii industriale yiu, li s-au dat în 
drumări practice şi la faţa locului de 
zeci de ori şi mai ales au fost ajutaţi 
în rezolvarea unor probleme de pro
ducţie deosebit de importante şi ur
gente. Pe această bază au fost puse în 
funcţiune la termen •— şi chiar îna
inte de termen — o serie de obiective 
economice care vor concura efectiv 
la îndeplinirea sarcinilor actualului cin
cinal în patru ani şi jumătate. Dar în 
acest an, cînd pentru constructori se 
pune problema asigurării tuturor con
diţiilor tehnice şi materiale pentru ca 
pînă la finele cincinalului să-şi poată 
dubla actuala sarcină de productivitate 
se impune imperios grăbirea ritmului 
de introducere a unor noi soluţii teh
nologice, de extindere a mecanizării şi 
industrializării lucrărilor, dc reducere 
a consumului de materiale, în special 
la fier beton şi lemn.

Iată numai cîteva din problemele po
tenţiale ale plenarelor comitetului de 
partid d e . la Grupul de şantiere con
strucţii industriale Sibiu, pe care no 
aşteptam să le găsim epuizate în de
cursul lunilor acestui an sau cel puţin 
parţial dezbătute. Din păcate, consul
tând tematica celor opt) plenare de co
mitet de partid ţinute pînă în prezent 
am avut imaginea unor preocupări 
străine problemelor ardente ale comu
niştilor, ale constructorilor de pe şan
tierul grupului. S-a discutat bunăoară 
1— în luna mai — despre comerţul 
.exterior. Temă deloc minoră, care con
tribuie fără îndoială la ridicarea nivelu
lui de cunoştinţe politice şi ideologice 
ale comuniştilor. Dar pe lîngă această 
dezbatere, caic a avut loc în toate 
organizaţiile de partid, se impunea 
discutarea cel puţin a unor probleme 
din multitudinea celor ce frămîntă pe 
oamenii şantierelor sibiene. In iunie 
s-a discutat despre protecţia muncii — 
problemă de asemenea importantă, 
mai ales ca se înregistraseră pînă atunci 
cîteva accidente care, din fericire nu 
au avut urmări grave. Şi totuşi o ple
nară de comitet de partid putea sa 
cuprindă „protecţia muncii" într-o te
mă amplă, dc actualitate şi care se 
impunea pentru mai buna organizare 
a lucrului, a tehnologiilor de construc
ţie şi a activităţii economice în gene
ral.

Totuşi, din cele opt dezbateri la 
nivelul comitetului, două răspund fră
mântărilor celor care înalţă noile ce
tăţi industriale ale Sibiului. Una •— în 
martie — a vizat „gospodărirea mate
rialelor şi îmbunătăţirea aprovizionă
rii cu materiale", iar o a doua, în 
iulie, „calitatea lucrărilor de construc
ţie“. Tot în iulie s-a prezentat o in
formare — decr se pot ţine şi două 
probleme importante într-o plenară(î)

despre modul în care au fost în
deplinite sarcinile în primul semestru 
şi măsurile pentru realizarea sarcinilor 
anului 1974. Despre productivitatea 
muncii, temă care era totuşi în vederea 
comitetului de partid nu s-a discuta» 
în august, cum era stabilit, pentru 
simplul motiv că tovarăşul Şerban Du- 
rnitriu, şclul serviciului salarizare-pcr- 
so'nal, nu a pregătit raportul. Şi tre
buie să reţinem că sarcina de produc
tivitate a muncii se realizează actual
mente sub nivelul atins în anul trecut.

Dar aşa cum spuneam, în atenţia 
comitetului de partid de aici ar fi 
trebuit să stea — mai ales în această 
perioadă de sfîrşit de an şi de pregă
tire a şantierelor cu front de lucru 
atic pentru sezonul rece cît şi pentru 
viitorul an care se anunţă cu însem
nate sporuri în toate compartimentele 
— faptul că planul de producţie al 
Grupului va creşte cu circa 80 la sută 
faţă de anul curent şt că în legătură 
cu această creştere, mai sínt probleme 
de. interes general care se cer »apid 
soluţionate. Bunăoară, fluctuaţia exce
sivă a forţei de muncă şi-ar fi putu» 
găsi remediu în dezbaterea unei ple
nare, în măsurile ce se- impuneau atît 
în ceea ce priveşte fixarea muncito
rilor calificaţi cît şi pregătirea de noi 
cadre de betonişti, fierari-betonişti, 
zidari-, instalatori şi de alte speciali
tăţi. „Dar noi avem cursuri de califi
care — mi-a replicat tovarăşul Mir- 
cea Negruţiu, secretarul comitetului de 
partid. In ultimii doi ani am pregătit 
30 betonişti şi fierari-betonişti. Acum 
pregătim 18 zidari şi 15 instalatori". 
Este desigur ceva. O analiză atentă, 
la nivelul comitetului de partid, dez
bateri responsabile în cadrul miei ple
nare pe această temă ar fi reliefat 
fără îndoială faptul că din totalul bc- 
toniştilor şi fierarilor-betonişti calificaţi 
prin cursurile din ultimii doi ani nu 
mai muncesc pe şantierele grupului de
cit jumătate. Că faţă dc deficitul de 
zidari şi instalatori numărul celor care 
frecventează în prezent cursurile de 
calificare este insuficient. Şi în mod 
cert, într-un asemenea cadru, cu apor
tul membrilor comitetului dc partid, 
s-ar 'ii găsit soluţii mai bune şi ope
rative. Cum se poate altfel începe un 
nou an de producţie, cu sarcini supli
mentare, cînd există un minus de 
30—40 zidari. 20 dulgheri, 13- instala
tori, sudori etc.?

Ni se pare, de asemenea, edificator 
că în decursul celor opt luni ale anu
lui curent nu s-a găsit cu cale să lie 
dezbătută nici una din temele vieţii 
interne de partid, sau din problemele 
care vizează îmbunătăţirea muncii po
litice pentru dezvoltarea conştiinţei so
cialiste, pe marginea programului da 
îmbunătăţire a activităţii ideologice, 
ridicarea nivelului general al cunoaş
terii şi educaţiei socialiste a maselor.

fn această situaţie, dacă la nivelul 
comitetului de partid se înregistrează 
o sărăcie tematică, în pofida proble
melor arzătoare la ordinea zilei, nu e 
de mirare că şi adunările generale^ ale 
organizaţiilor de baza se desfăşoară în 
acelaşi mod — copiind în parte tema
tica comitetului de partid.

In concluzie, la întocmirea tematicii 
trimestriale a dezbaterii plenarelor, 
comitetul de partid de la Grupul de 
şantiere industriale Sibiu trebuie să 
consulte mai mult masa comuniştilor, 
hotărîrile organelor superioare de par
tid şi, mai ales, să se inspire din viaţa 
de fiecare zi a oamienilor şantierelor.

AL. CONSTANTINESCU

Un deziderat afirmat şi... atît:

Permanentizând formaţiilor de lucru pe obiective
Contactul nemijlocit cu viaţa aspră 

a şantierelor îţi oferă adeseori prilejul 
să descoperi iniţiative îndrăzneţe, de 
mare randament, dar şi deficienţa şi 
fisuri organizatorice care diminuează 
considerabil eforturile muncitorilor la 
u* obiectiv sau altul. Supunem astăzi 
atenţiei opiniei publice o practică, se 
parc, destul de bine înrădăcinată în 
viaţa şantierelor, uneori justificată şi. 
susţinută cu tărie, dar în o ri«  caz 
dăunătoare: practica mutării repetat« 
a formaţiilor de luioru pe diferite şan
tiere.

Problema aceasta nu este cîtuşî de 
puţin minoră, aşa cum ar înclina să 
o socotească unii. Se ştie că în secto
rul de investiţii judeţul aostru se con
frunta n-u numai cu sarcini mari, dar 
şi cu greutăţi însemnate legate mai 
ales de asigurarea necesarului de cadre 
calificate. Pe fondul lipsei de forţă de 
muncă este absolut necesar ca cel puţin 
organizarea activităţii — pornind de la 
nivelul întreprinderilor de construcţii 
şi ajung írd  la fiecare echipă — să fie 
ireproşabilă. In realitate, fluctuaţiile 
accentuate ale numărului de oameni 
pe şantiere, ca urmare a unor mişcări 
uneori necorelate de forţă de muncă 
între diverse obiective, reprezintă re
flexul unei organizări de ansamblu 
defectuoase, al unui stil de lucru pe 
care în mod obişnuit îl numim pom
pieristic. Consecinţele sínt dintre cele 
mai neplăcute, a tît pentru beneficiar 
cit şi pentru constructor.

Aici vom face o absolut necesară 
precizare: să nu se confunde „plimba
rea“ permanentă a unor echipe de 
constructori între obiective cu necesi
tatea, afirmată de conducerea supe
rioară de partid, de a se concentra 
forţele existente la obiectivele impor
tante cu termeae de punere în func
ţiune apropiate. In cel dintîi caz avem 
de-a face cu un fenomen care se ma
nifestă permanent, indiferent de sta
diul în care se află obiectivele. Carac
terul său permanent face ca uneori 
„victimele“ să fie chiar obiective a 
căror scadenţă este foarte apropiată. 
In cursul unor investigaţii întreprinse 
luna trecută pe şantierul Fabricii d’s 
cuţite djn Ocna Sibiului am constatat, 
de pildă, că fluctuaţia era — uneori 
de la o zi la alta — de 20—30 mun
citori. Echipe întregi erau luate şi 
duse către alte obiective pe perioade 
nedefinite de timp şi lucrul pe anumi
te fronturi^ înceta cu desăvîrşire. Ore 
preţioase pierdute cu transportul, cu 
pregătirea lucrului în alte locuri şi al
te condiţii. Să fie deci o întîmplare 
că pe şantierul menţionat lucrurile sínt 
departe de a sta pe roze? Sau, cazul 
Ia fel de sugestiv al unui alt şantier 
marcat de îngrijorătoare rămâneri în 
urmă: noua capacitate de la Poligra
fie. Pînă în 24 august şantierul a dor
mitat „anesteziat" parcă de nepăsarea 
constructorilor. A urmat o şedinţă c- 
nergică de comandament, în urma că
reia 30—40 de oameni au lucrat cu 
seriozitate, „Minunea" * ţi*u» doas

vreo 5 zile, după care echipele au 
fost transferate la alte obiective, che
mate, se zice, de necesităţi mai pre
sante.

Zilele trecute doi oameni ce lucrau 
Ia faianţă au fost şi ei „mutaţi“ în 
grabă la noul obiectiv al fabricii „7 
Noiembrie*. Se aştepta în schimb o 
echipă, de dulgheri de la aceeaşi fa
brică şi o echipă de zidari de la Ag
nita. Aşteptare zadarnică, întrucît oa
menii par să se fi rătăcit undeva, pe 
drum. Din nou, deci, timp şi foiţa 
de muncă risipite. . .  Mai mult, pe a- 
cest şantier s-a remarcat şi o deloc 
neglijabilă permutare de utilaje. 5 
buldozere diferite. şi 2 excavatoare 
şi-au făcut rînd pe rînd apariţia într-o 
perioadă scurtă, pentru a săpa cîte o 
porţiune dintr-o fundaţie ce nu de
păşea... 1,80 metri! Şi din nou timp 
şi bani irosiţi . ..

Ne-am referit doar la acest1: două 
exemple care oferă o măsură a ceea ce 
se pierde prin menţinerea unei prac
tici ;pe care constructorii o mai eti
chetează uneori drept necesară şi o- 
portună. In legătură cu aceasta am 
purtat o scurtă discuţie cu ing. loan 
Motea, directorul întreprinderii jude
ţene de construcţii-montaj.

— In principiu soluţia cea maj bu
nă este să reuşeşti să stabilizezi for
maţiile de lucru, menţinîndu-le de la 
început pînă la sfîrşij pe acelaşi şan
tier — ne-a spus interlocutorul nos
tru. Dar un asemenea! deziderat pre
supune îndeplinirea unor condiţii de

terminante: asigurarea efectivului com
plet la „capitolul“ forţă de muncă, 
corelarea riguroasă a sarcinilor de plan 
cu capacităţile existente în întreprin
dere, eşalonarea lucrărilor pe zone 
restrînse, o zonă urmînii să fie ^pără
sită doar după ce s-a finalizat _ întreg 
programul de investiţii respectiv, cu
noaşterea precisă a sarcinilor ce re
vin fiecărei formaţii dc lucru cu cel 
puţin o săptămînă înaintea atacării 
obiectivului. Cum aceste condiţii sínt 
greu de întrunit, orie spuse rămân 
un principiu enunţat şi a t î t . . .

— Totuşi,' acest fenomen se mani
festă mai acut pe anumite şantiere?

— Da, şi aceasta depinde de- condi
ţiile mai sus pomenite. Pe şantierul 
de locuinţe, de pildă, am reuşit să 
stabilizăm mulţumitor formaţiile de 
lucru. Nu acelaşi lucru se poate spu
ne de Şantierul nr. 3, cu un volum 
de lucrări dispersat în foarte multe 
puncte din judeţ. Fapt constatat şi 
verificat: aici se pierde mult timp cu 
transferul echipelor dintr-un loc în 
altul, cu pregătirea de şantier şi tot 
aici apar cel mai frecvent nemulţu
miri (justificate) ale oamenilor, pro
vocate de aceste deplasări. De altfel, 
o socoteală sumară dovedeşte că pe 
acest şantier nivelul productivităţii 
muncii este cu circa 20 la sută mai 
scăzut deck p1: celelalte, iar acordul 
global se aplică într-o măsură mult 
mai redusă.

— Faptul că într-un loc rezultatele 
pot fi mai bune decît intr-altul ne în
deamnă »S considerăm cS permutările

repetate de echipe nu sânt „inevitabi
le“, că nu numai lipsa de forţă de 
muncă le determină, ci şi neajunsuri
le de natură organizatorică.

— Aspectefe organizatorice ţin mai 
ales de posibilitatea programării opti
me a producţiei unităţii noastre. Pot 
să vă spun că în cadrul unui amplu 
studiu pe care îl întocmim cu 
I.I.R.U.C. Bucureşti, un capitol aparte 
îl constituie programarea lucrărilor pe 
un calculator propriu, pe care îl vom 
obţine în curînd. Situaţia se va ame
liora considerabil, dar înclin să cred 
că hotăritor va rămîne în continuare 
modul şi condiţiile în care se va ela
bora şi pregăti planul de producţie.

. .  .Să recapitulăm efectele pertur
batoare ale „plimbării" formaţiilor d>: 
lucru pe şantiere: mult timp irosit, 
o pregătire superficială a lucrărilor, 
posibilităţi reduse de aplicare a acor
dului global, productivitate scăzută.

Este îmbucurător că ua -reprezen
ta n t . . .  autorizat al constructorilor ni 
le-a trecut în revistă, dovedindu-se că 
ele sínt cunoscute. Evident, ar fi şi 
mai îmbucurător dacă credinţa în 
„inevitabilitatea“ lor ar fi pe de-a-ntre- 
gul înlocuită de dorinţa de a se munci 
cu maxim randament. Pentru aceas
ta ar fi necesare un plus de spirit or
ganizatoric, o eşalonare mai riguroasă 
a lucrărilor şi o viziune de ansamblu 
mai pronunţată. Condiţii care nu po» 
fi întrunite de azi pe mîine, dar care 
în nici un caz nu sínt inaccesibile con
structorilor noştri.

EMIK DAVID
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V i z i t a  t o v a r ă ş u l u i  N IC O L A E  C E A U Ş E S C U  î n  P e r u
Cuvîntarea tovarăşului

NICOLAE CEAUŞESCU
(Türmara din pay «y, .

de cunoştinţe, dezvoltarea invăţămin- 
tului, ştiinţei, culturii, car® constituie 
factori primordiali pentru progresul 
unei noi orânduiri sociale, al civiliza* 
ţiei omeneşti în general, (Aplauze).

Ca să fiu bine înţeles ce am făcut 
in această direcţie, sínt obligat să 
menţionez că în 1945 în România 
exista încă un număr destul de mare 
de analfabeţi — circa 36 la sută din 
populaţie. Am lichidat demult aceas
tă moştenire tristă. Astăzi avem învă- 
ţămîntul obligatoriu de zece ani pen
tru tineret. 50 la sută din tineret în
vaţă in licee generale şi de specialita
te, iar numărul studenţilor este de 
150 000, faţă de circa 26 000 în 1938, 
in anii de dinainte de război. Practic, 
invăţămîntul nostru superior reuşeşte 
să formeze toate cadrele de care avem 
nevoie pentru dezvoltarea impetuoasă 
a economiei româneşti şi putem să 
asigurăm pentru ţările prietene o serie 
de cadre de specialitate pe care aces
tea le solicită. Totodată, in învăţămin- 
tul superior din România învaţă astăzi 
peste 2 500 de studenţi din diferite 
ţări. Iată, deci, din punct de vedere al 
invăţămîntului ce a însemnat socialis
mul in România — crearea unei cul
turi noi, a unui învăţămînt nou strtns 
legat de interesele poporului, care, fa
ce totul pentru ridicarea nivelului ge
neral de cultură al poporului, pentru 
dezvoltarea generală a bunăstării şi fe
ricirii Întregirii noastre naţiuni. (Aplau
ze).

Am dezvoltat puternic ştiinţa, insti
tutele de cercetări, punînd fără îndo
ială accent, mai cu seamă în ultimii 
ani, pe cercetarea tehnică de speciali
tate, pe care o considerăm ca o nece
sitate pentru a ţine pasul cu progre
sele uriaşe ale revoluţiei tchnico-Şti- 
inţificc, pentru, a asigura participarea 
poporului român la progresul general 
al ştiinţei universale. (Aplauze).

Preocupîndu-nc de toate aceste pro
bleme, nu am uitat nici un moment 
că to t ceea ce facem trebuie să fie 
destinat omului, că în centrul întregii 
noastre politici, esenţa însăşi a socie
tăţii socialiste pe care o construim tre
buie să fie omul cu multitudinea de 
preocupări pe care Ie are. De aceea 
odată cu dezvoltarea generală a ţării, 
ne-am preocupat de a creşte continuu 
nivelul de trai material şi spiritual al 
poporului. Am dezvoltat puternic fcon- 
strucţia de locuinţe, de spitale, de a- 
şezăminte de cultură şi asistenţă so
cială. Practic, venitul naţional a cres
cut de aproape zece ori, salariile reale 
au crescut numai în ultimii 15 ani de 
peste trei ori. Am introdus regimul 
general de pensionare pentru toţi oa
menii muncii, iar de circa trei ani şi 
pentru ţăranii cooperatori, ajutorul 
pentru copii, pentru mame. Practic 
putem spune că nivelul de trai al po
porului s-a ridicat considerabil şi toc
mai de aceea to t ceea ce facem, în
treaga noastră politică se bucură de 
sprijinul unanim al întregului popor, 
pentru că el vede că întreaga noastră 
politică este destinată a face viaţa sa 
mai îmbelşugată, mai îndestulată, mai 
liberă. (Aplauze).,

Am pornit întotdeauna de la faptul 
că orice societate socialistă nu poate 
fi înfăptuită decit cu sprijinul poporu
lui, care trebuie să-şi făurească in mod 
conştient destinul său, istoria sa pro
prie. De aceea, am creat formele orga
nizatorice corespunzătoare participării 
maselor populare la conducerea tutu
ror sectoarelor activităţii economico- 
sociale, inccpînd cu participarea la 
conducerea întreprinderilor, unde func
ţionează consiliile muncitoreşti, ca or
gane deliberative, care conduc întrea
ga activitate, cu instituţionalizarea a- 
dunărilor generale ale oamenilor mun
cii, în faţa cărora Consiliile oamenilor 
muncii prezintă dări de seamă ele do
uă ori pe an şi care hotărăsc pina la 
urmă asupra dezvoltării şi o întregii 
activităţi. în consiliile populare, co
munale, orăşeneşti, judeţene, în gu
vern, în Marca Adunare Naţională — 
organul suprem al naţiunii noastre — 
sínt reprezentate direct toate catego
riile de oameni ai muncii, care îşi 
spun direct părerea şi hotărăsc asupra 
tuturor problemelor dezvoltării socie
tăţii noastre.

Democraţia socialistă are la bază 
democraţia economică, politică, faptul 
că io t ceea ce se produce este repar
tizat şi aparţine întregului popor, es
te repartizat în raport cu munca, cu 
contribuţia pe care fiecare o aduce la 
dezvoltarea societăţii. Deci, dreptatea 
şi echitatea socială constituie o re
alitate pe care popoiul nostru o tră
ieşte astăzi. (Aplauze).

Iată domnilor, iată dragi prieteni, 
intr-o scurtă sinteză ce reprezintă as
tăzi societatea pe care noi am înfăp
tuit-o în România.

Poporul nostru a trebuit însă să du
că lupte grele. Am realizat aceasta nu 
fără greutăţi şi nu fără greşeli. Nu 
vreau să credeţi că totul a mers ca pe 
un drum asfaltat: dimpotrivă, am avut 
multe greutăţi. A trebuit să luptăm 
şi cu reacţiunea internă şi cu reacţiu- 
nca internaţională, a trebuit să învin
gem multe greutăţi, datorită stăr'i de 
înapoiere de la care am pornit. S-au 
făcut şi multe greşeli; unele poate 
inerente unei opere atit de mari, une
le care puteau fi evitate. Dar in revo
luţie, în asemenea transformări uria
şe pînă la urmă se judecă care smt 
rezultatele şi bilanţul, care, ca să spun 
aşa, intr-un limbaj statistic, sint foar
te pozitive. Poporul român trăieşte 
astăzi o viaţă liberă, independentă, 
suveranitatea şi independenţa ţării 
constituie o realitate astăzi m Româ
nia. (Aplauze).

Mai avem multe de făcut. Ne-am 
propus ca în următorii 10—15 ani să 
ajungem din punct de vedere econo
mic la nivelul ţărilor dezvoltate din 
lume.

Vnul acesta, pe 8 luni. de exemplu, 
industria românească a crescut cu a* 
proape 15 la sută, dar pentru a reali
za această înaintare impetuoasă alo
căm din venitul naţional 33 la sută 
pentru dezvoltarea generală a ţării. 
Fără îndoială că aceste eforturi au re

zultate nemijlocite asupra dezvoltării 
şi creşterii nivelului general al ţării şi 
piuă la urmă sínt o contribuţie esen
ţială la adevărata independenţă a ţă
rii. Nici o ţară nu poate fi indepen
dentă cu adevărat dacă nu-şi creează 
o economie puternică, bazată pe o a- 
gricultură şi o industrie dezvoltate, 
pe o ştiinţă şi cultură avansate, dacă 
în jurul acestui program nu este în
tregul popor pentru a învinge toate 
greutăţile şi a putea asigura mersul 
hotărît înainte, pentru a-şi făuri o 
viaţă liberă, independentă. (Aplauze).

Aceasta este experienţa naţională a 
României. Trebuie să spun că fiind 
comunişti am avut întotdeauna în ve
dere de a ţine seama de legităţile 
generale, de legităţile dialectice ale 
dezvoltării societăţii, dar întotdeauna 
am studiat bine condiţiile concrete din 
ţara noastră — economice, sociale, na
ţionale, istorice —, inclusiv gradul de 
dezvoltare al poporului şi am căutat 
ca aceste legităţi generale să Ic apli
căm la condiţiile din ţara noastră, să 
găsim pentru problemele pe care le 
avem în faţă acele soluţii care cores
pund condiţiilor din România. Noi 
am pornit şi pornim de la faptul că 
nu există un şablon obligatoriu pen
tru construcţia socialismului, că fie
care popor va aduce întotdeauna ceva 
nou şi va construi socialismul, potrivit 
condiţiilor în cate trăieşte, a felului 
său de a judeca şi de a gîndi şi numai 
un asemenea socialism va fi împărtăşit 
de popor, va fi trainic şi de neînvins. 
(Aplauze).

Am avut, însă, totdeauna in vedere 
că este necesară o largă colaborare in
ternaţională. Am dezvoltat larg cola
borarea cu toate ţările socialiste, chiar 
în ciuda divergenţelor, noi am acţionat 
pentru depăşirea lor şi pentru a cola
bora strîns cu toate ţările care con
struiesc noua orînduire, considerînd că 
aceasta este o necesitate pentru mer
sul înainte, pentru cauza generală a 
progresului şi a păcii in lume. Am 
acţionat şi acţionăm cu multă fermi
tate pentru a dezvolta relaţiile «Te co
laborare cu toate ţările care au scu
turat dominaţia imperialistă, care au 
păşit pe calea dezvoltării independen
te — ţările în curs de dezvoltare. În
treţinem relaţii strînse cu toate aces
te ţări. Vedem în această colaborare 
un factor important — aş putea spu
ne istoric — pentru progresul fiecă
rei ţări, pentru desfăşurarea cu succes 
a luptei împotriva politicii imperialis
te, a colonialismului, neocolonialismu- 
lui, pentru dreptul popoarelor de a 
fi stupine pe destinele lor, de a-şi fă
uri viaţa in mod independent, fără 
nici un amestec din afară. (Aplauze).

Desigur că trebuie să ţinem seama 
de situaţia din lume, că există ţări cu 
orînduiri sociale diferite, de aceea Ro
mânia a acţionat şi acţionează pentru 
dezvoltarea colaborării cu toate ţări
le, fără deosebire de orinduirc socială; 
dezvoltăm relaţiile şi cu ţările capitaliste 
dezvoltate, considerînd că aceasta cores
punde cauzei generale a păcii in lume. 
Desigur, punem un accent deosebit ca 
în relaţiile cu toate statele să se res
pecte egalitatea în drepturi, suverani
tatea şi independenţa naţională, să se 
excludă amestecul in treburile interne, 
să se asigure avantajul reciproc, iar 
în relaţiile cu ţările prietene — şi mă 
refer aici şi la ţările socialiste şi la 
ţările care luptă pentru dezvoltarea 
independentă —• punem accentul şi pe 
solidaritatea comună pentru progresul 
fiecăruia în parte, pentru progresul 
general economico-social. (Aplauze).

Iată, doamnelor şi domnilor, dragi 
prieteni, in ce spirit a acţionat şi ac
ţionează România, atit pe plan na
ţional, cit şi pe plan internaţional.

în acest spirit are loc şi vizita noas
tră in America Latină şi în minunata 
dumneavoastră ţară — Peru. Sintern 
deja de cîtcva zile în patria dumnea
voastră. Am putut cunoaşte cite ceva 
din realizările pe calea dezvoltării e- 
conomico-sociale, consolidarea indepen
denţei şi suveranităţii.

Am discutat cu preşedintele dumnea
voastră, cu primul ministru, cu mi
niştri; am ajuns la multe înţelegeri cu 
privire la dezvoltarea colaborării eco
nomice, tehnico-ştiinţifice, culturale 
dintre popoarele noastre. Fără îndoia
lă că o anumită semnificaţie în dez
voltarea acestei colaborări o arc ori
ginea latină a popoarelor noastre. Dar, 
mai presus de toate acestea, ea este le
gată de faptul că popoarele noastre 
sínt angajate pe calea dezvoltării cco- 
nomico-sociale, a apărării independen
ţei şi suveranităţii, sint hotărîtc să 
acţioneze cu fermitate pentru a con
tribui la triumful iu viaţa internaţio
nală a unei politici noi, a unor rela
ţii noi, în care fiecare naţiune să fie 
pe deplin stăpînă pe destinele sale. 
Tocmai de aceea, am putut ajunge la 
aceste înţelegeri. Avem în vedere că 
astăzi şi mîine să semnăm o serie de 
convenţii, inclusiv o declaraţie comu
nă, căreia ii acordăm o mare însem
nătate, care di fapt afirmă principiile 
fundamentale atit ale relaţiilor dintre 
popoarele noastre, cit şi ale relaţiilor 
pe plan internaţional. Trebuie să vă 
declar cu toată sinceritatea că sint pe 
deplin mulţumit de felul în care a 
decurs vizita noastră in ţara dumnea
voastră, de rezultatele cu care vom 
încheia această vizită.

* Dumneavoastră reprezentaţi I un 
vechi centru de învăţămînt şi de cul
tură. Intre Universitatea „Mayor de 
San Marcos" şi universităţile din Ro
mânia s-au stabilit relaţii de colabo
rare. Noi considerăm că aceste relaţii 
pot aduce o mare contribuţie atît la 
dezvoltarea generală a învăţămintului, 
culturii şi ştiinţei, din fiecare ţară, dar 
şi la o mai bună cunoaştere a popoare
lor noastre, la cauza colaborării in
ternaţionale. Noi punem sarcini deo
sebite în faţa oamenilor din învăţă
mînt şi cultură, a studenţimii noas
tre. Am considerat întotdeauna că lo
cul universităţilor, locul "studenţimii, 
este in lupta pentru transformarea re
voluţionară a societăţii. Avem satis
facţia să spunem că întreaga intelec
tualitate din România, din primele zi
le ale revoluţiei, s-a alăturat cauzei

dezvoltării pe un drum nou a po
porului şi şi-a făcut pe deplin da
toria, avem un tineret studenţesc mi
nunat, căruia îi cerem de a se pre
găti, do a-şi însuşi cele mai noi cu
noştinţe din toate domeniile, pentru 
a se pregăti ca mîine să poată să-şi 
îndeplinească rolul lor în toate dome
niile de activitate şi, pînă la urmă, 
să poată să asigure conducerea ţării, 
realizarea năzuinţelor poporului nostru 
de a obţine o dezvoltare tot mai pu
ternică, Aşa vedem noi locul intelec
tualităţii, al studenţimii şi, fără îndo
ială că, în toată lumea profesorii, 
studenţimea, joacă un rol to t mai im
portant în progresul general, în lupta 
pentru transformarea revoluţionară a 
societăţii. (Aplauze).

Independent de qnumite concepţii, 
inclusiv filozofice — sint şi vor fi di
ferite concepţii — dar, pe deasupra 
acestora, este necesar ca oamenii de 
ştiinţă, de cultură să-şi pună toate 
cunoştinţele în slujba poporului, in 
slujba patriei, în slujba umanităţii, a 
progresului general. Numai aşa, in
tr-adevăr, titlul de intelectual, de om 
de ştiinţă va fi respectat şi apreciat 
de poporul respectiv, de toate po
poarele lumii. Aşa judecăm noi şi tre
buie, încă o dată, să menţionez cu 
multă satisfacţie că întreaga noastră 
intelectualitate, întreaga noastră stu- 
denţime urmează neabătut politica 
partidului nostru, a statului nostru, şi 
joacă un rol activ în tot ceea ce în
făptuim, în tot ceea ce ne propunem 
să realizăm în viitor.

Dorim să realizăm o largă colabo
rare cu dumneavoastră. Dorim să ex
tindem relaţiile între profesorii, între 
oamenii de ştiinţă, între studenţii 
din ţările noastre, aceasta corespun- 
zînd pe deplin intereselor cunoaşterii, 
apropierii, progresului. Orice izolare 
înseamnă răminere în urmă. Noi sin
tern pentru o largă colaborare şi, mai 
cu seamă in domeniul ştiinţei, cultu
rii, această colaborare este esenţială 
pentru progresul fiecărei naţiuni, pen
tru progresul general al întregii ome
niri.

Iată, doamnelor şi domnilor, dragi 
prieteni, în ce spirit primesc această 
înaltă distincţie pe care mi-aţi acor
dat-o astăzi. Cu angajamentul, ca să 
spun aşa, în faţa dumneavoastră — 
mă simt intr-un anumit fel legat prin 
aceasta de universitatea dumneavoastră 
— că în întreaga mea activitate în 
ţara mea, voi face totul pentru a rea
liza năzuinţele poporului meu, de a-şi 
făuri o viaţă tot mai bună, liberă, 
independentă, de a ocupa un loc demn 
în marea familie a naţiunilor lumii. 
In relaţiile cu dumneavoastră, cu po
porul dumneavoastră voi face tot ceea 
ce depinde de mine pentru a dezvolta 
această colaborate, pentru ca intre u- 
niversităţile noastre să se dezvolte a- 
ceastă colaborare, pentru ca, în felul 
acesta, să întărim solidaritatea în lup
ta comună pentru progresul fiecăreia 
dintre ţările noastre, pentru progresul 
general, pentru pace in întreaga lume. 
(Aplauze).

Puteţi fi siguri că veţi avea întot
deauna un prieten în România, că 
„doctorul honoris causa“ al Universi
tăţii „Mayor de San Marcos“ va şti să 
cinstească acest titlu, militînd pentru 
progresul general, pentru victoria 
dreptăţii sociale in întreaga lume. 
(Aplauze).

Vă doresc din toată inima succese 
în activitatea dumneavoastră de dez
voltare a invăţămîntului, în slujba po
porului din patria dumneavoastră, 
multă fericire, multă sănătate. (Aplau
ze).

Asistenţa a făcut oaspeţilor români 
o caldă şi impresionantă manifestaţie 
de prbtenic.

Preşedintele Nicolae Ccauşcscu şi 
tovarăşa Elena Ccauşescu sinn invitaţi, 
în continuare, să viziteze o expoziţie 
de artă populară românească, organi
zată în incinta universităţii. Oaspeţii 
români se întreţin cordial cu reprezen
tanţi de frunte ai artei şi culturii pe
ruane aflaţi de faţă.

Tovarăşul Nicolae Ccauşescu primeşte 
în dar un splendid album, cuprinzînd 
imagini din folclorul populaţiei in
diene din regiunca_ Cuzco, fosta capi
tală a străvechiului imperiu incaş.

Mulţumind, şeful statului român 
scoate în evidenţă posibilităţile largi 
de extindere a colaborării între cele 
două ţări şi pe tărâmul artei şi cultu
rii.

In încheierea vizitei, asistăm la o 
vibrantă manifestare de simpatie^ pe 
care cadrele didactice şi studenţii a- 
cestuî înalt for ştiinţific o fac solilor 
poporului român prieten.

In continuare, preşedintcic Nicolae 
Ccauşescu şi tovarăşa Elena Ceauşescu 
sine oaspeţii Universităţii Naţionale 
de Inginerie.

întâmpinaţi cu căldură de rectorul 
acestei înalte instituţii ştiinţifice, Cesar 
Sotillo Palomino, solii poporului ro
mân primesc explicaţii amănunţite a- 
supra modului ei de organizare, a dis
ciplinelor predate şi programelor de 
studii.

Rectorul invită, apoi, pe conducăto
rul statului român, pe tovarăşa Elena 
Ceauşescu în sala mare dc consiliu, 
unde s-au reunit cadrele didactice ale 
universităţii, precum şi numeroşi stu
denţi şi studente, care îşi manifestă, 
prin .puternice aplauze, bucuria de a 
avea în mijlocul lor pe reprezentanţii 
României socialiste.

Are loo solemnitatea decernării ti
tlului de doctor honoris causa tova
răşului Nicolae Ceauşescu, în timp cc' 
tovarăşa Elena Ceauşescu este declarată 
profesor onorific al Universităţii Na
ţionale de Inginerie.

Directorul programului de studii, 
profesorul Benjamin Jarufe Zcdan, dă 
citire expunerii de motive, scoţîtid în 
evidenţă marile merite, ca patriot în
flăcărat şi om politic de talie mondia
lă, ale preşedintelui Nicolae Ccauşescu.

El subliniază, în continuare, merite
le ştiinţifice deosebite ale tovarăşei 
Elena Ceauşescu, în calitatea sa dc 
director general al Institutului central 
de cercetări chimice din Bucureşti.

Ia apoi cuvântul rectorul Cesar So
tillo Palomino, care arată că univer
sitatea se simte mândră dc a putea a- 
duce un omagiu poporului prieten al 
României, în persoana celui care îi 
conduce destinele. „Considerăm — a 
spus el printre altele — că acordarea 
titlului de doctor honoris causa ilus
trului preşedinte al Consiliului de Stat 
al Republicii Socialiste România şi de 
profesor onorific doamnei Elena 
Ccauşescu constituie un prilej minunat 
dc a strânge legăturile care unesc po
poarele peruan şi român, pe calea u- 
nor schimburi tchnico-ştiinţifice cs 
vor apropia şi mai mult aceste două 
popoare care prezintă atâtea, trăsături 
similare.

In continuare, ia apoi cuvîntul to
varăşul Nicolae Ccauşescu.

Cuvântarea şefului statului român a 
fost subliniată, în repetate raiduri, cu 
puternice aplauze.

Ceremoniile solemnităţii dc la Uni
versitatea Naţională San Álarcos şi do 
la Universitatea Naţională de Inginerie 
au constituit momente importante, şi 
impresionante în acelaşi timp, ale vi
zatei în Peru, contribuind la întărirea 
şi dezvoltarea în  continuare, pe toate 
planurile, a prieteniei dintre poporul 
român şi poporul peruan.

Vizita la
Consiliul Municipal

Intr-un cadru solemn, preşedintele 
Consiliului dc Stat al Republicii So
cialiste România, Nicolae Ceauşescu, a 
fost declarat, miercuri seara, „oaspete 
ilustru al capitalei peruane“.

In sala dc festivităţi a Consiliului 
municipal, unde urau .prezenţi membrii 
Consiliului, personalităţi marcante ale 
vieţii politice din capitala peruană, 
şefii unor misiuni diplomatice, s-a dat 
citire hotărârii Consiliului municipal, 
prin care .preşedintele Nicolae 
Ceauşescu este declarat „oaspete ilus
tru al capitalei peruane“ şi i se decer- 
ncază cheia oraşului.

Totodată, tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu i se conferă „Álarca Cruce 
a Ordinului Meritului Municipal", iar 
tovarăşei Elena Ceauşescu i se dc- 
cernează un dar simbolic cu stema 
oraşului.

In cadrul ceremoniei, primarul ge
neral locţiitor Gonzalo Raffo .şi pre
şedintele Nicolae Ceauşescu au rostit 
cuvântări.

In alocuţiunea sa, .primarul general 
locţiitor a spus printre altele:

„Vizita dumneavoastră, domnule pre
şedinte, este cea mai bună ocazie pen
tru a fixa pietrele de hotar ale unei 
sarcini comune, pentru a proceda la 
o informare reciprocă, în vederea ob
ţineri; unor rezultate, în curs de des
făşurare, şi pentru a concretiza ideile 
de progres Împărtăşite de ţările noas
tre, dc capitalele noastre, de iluştrii 
lor reprezentanţi.

Coordonatele de bază ale dezvoltă
rii generale ale României — a conti
nuat vorbitorul — au fost elaborate 
şi realizate sub conducerea preşedin
telui Consiliului de Stat ai Republicii 
Socialiste România, Nicolae Ceauşescu. 
Politica guvernului român se orien
tează spre crearea unei economii a- 
vansatc. sprijinită pe o industrie mo
dernă şi pe o agricultură intensivă, 
bazate pe sisteme moderne de tehno
logie şi administraţie publică“.

Primarul general locţiitor al oraşu
lui Lima a făcut apoi o amplă pre

zentare a biografiei şi personalităţii 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu, oprin- 
du-se îndelung asupra bogatei sale ac
tivităţi revoluţionare, desfăşurate în 
slujba idealurilor ccl’or mai nobile dc 
libertär;, independenţă şi bunăstare 
ale poporului român. Dc asemenea, el 
s-a referit la .personalitatea tovarăşei 
Elena Ccauşescu ca om dc ştiinţă şi 
om politic.

In încheiere, .primarul general loc
ţiitor al oraşului Lima, a spus: „Ora
şul Lima primeşte cu o deosebită şi 
adevărată îneîntare vizita preşedintelui 
României, iar Consiliul provincial al 
I.imei vă urează „bun venit*, decla- 
rindu-vă, în cadrul acestei ceremonii, 
„oaspete ilustru al oraşului*.

Pentru meritele dumneavoastră per
sonale, precum şi pentru meritele 
dumneavoastră deosebite, ca om de 
star, Consiliul pentru acordarea Or
dinului Meritului Municipal a hotărît 
să confere preşedintelui Consiliului de 
Star al Republicii Socialiste România, 
d-lui Nicolae Ceauşescu ..Álarca Cruce 
a Ordinului Meritului Municipal“, pc 
care îmi este deosebii de plăcut să o 
în’mînez, Sa cadrul acestei ceremonii.

Domnule preşedinte al României: 
primiţi, împreuna cu soţia dumnea
voastră şi suita română, cel mai cor
dial salut al Liniei şi al Consiliului 
respectiv, rugîndu-vă să-l acceptaţi ca 
mărturie a prieteniei pe care v-o ex
primăm cu prilejul vizitei dumnea
voastră în acest oraş".

A luat apoi cuvântul preşedintele 
Nicolae Ceauşescu.

Cuvîntarea rostită dâ( şeful statului 
român, urmărită cu deosebit interes, 
a fost în repetate tîriduri subliniată 
prin aplauze puternice.

La sfârşitul ceremoniei, toţi cei pre
zenţi au felicitat călduros pe preşedin
tele Nicolae Ceauşescu şi pe tovarăşa 
Elena Ceauşescu. Ta saloanele munici
palităţii a fost oferit apoi un cocteil.

La plecare. 11» numeros public aflat 
în faţa clădirii municipalităţii, a sa
lutat călduros pe solii poporului ro
mân.

S e m n a r e a  D e c la r a ţ ie i  c o m u n e  r o m â n o — p e r o a n e
Joi, dimineaţa, la Palatul guverna

mental din Lima s-au încheiat con
vorbirile dintre preşedinţii Nicolao 
Ccauşescu şi Juan Velasco Alvarado.

In continuare, a avut loc ceremonia 
semnării Declaraţiei comune româno- 
peruane.

După ceremonia semnării, cci doi 
preşedinţi se întreţin cordial. Preşedin
tele Nicolae Ccauşescu exprimă con

vingerea ca relaţiile româno-peruane 
se vor dezvolta în continuare, că în
tre cele doua ţări şi popoare se va 
statornici şi adînci o bună colaborare.

La rîndul său, preşedintele Juan Ve
lasco Alvarado declară că împărtăşeşte 
aceste convingeri, arătînd că acest prim 
şi important pas care a fost făcut în 
raporturile reciproce va fi urmat, cu 
siguranţă, de alţi paşi. Preşedintele

peruan exprimă, apoi, regretul că da
torită stării sănătăţii sale nu va puica 
fi prezent la ceremonia plecării înal
ţilor oaspeţi români.

Tovarăşul Nicolae Ccauşcscu adresea
ză preşedintelui peruan urări de sănă
tate.

In încheiere, cei doi preşedinţi îşi 
iau un călduros rămas bun şi se îm,- 
brăţişcază.

C om unicat o f ic ia l
cu privire la vizita oficială în Republica Peru 

a preşedintelui Consiliului de Stat al Republicii Socialiste
România, NICOLAE CEAUŞESCU

La invitaţia preşedintelui Republicii 
Peru, general dc divizie Juan Velasco 
Alvarado, in numele guvernului re
voluţionar al forţelor armate, pre
şedintele Consiliului de Stat al Repu
blicii Socialiste România, Nicolae 
Ceauşescu a efectuat, împreună cu to
varăşa Elena Ceauşescu, • o vizită ofi
cială în Republica Peru. între 15 şi 
20 septembrie 1973.

în timpul şederii în Republica Peru, 
înalţii oaspeţi români au vizitat, în 
oraşele Lima şi Trujillo: Serviciul in“ 
d-ustrial al marinei, Aiuzeul Amano, 
Universitatea Naţională San Álarcos, 
Universitatea Naţională de Inginerie, 
Cooperativa agroindustrială „Casa 
Grande“, au depus o coroană de flori 
la Panteonul Eroilor, au avut întâlniri 
cu primul ministru şi ministru al apă
rării, Edgardo Mercado Jarrin, precum 
şi cu miniştrii de stat ai agriculturii, 
energiei şi minelor, industriei şi co
merţului, transporturilor şi telecomu
nicaţiilor şi cu şeful Comitetului Con
sultativ al Preşedinţiei.

înalţilor oaspeţi români li s-a re
zervat. o primire călduroasă, expresie 
a relaţiilor de prietenie existente în
tre România şi Peru, a sentimentelor 
dc preţuire reciprocă dc care sint a- 
nimate cele două popoare, legate prin 
afinităţi de limbă şi cultură,

Cu prilejul vizitei, preşedintele Con
siliului de Stat al Republicii Socialiste 
România, N-icbiae Ccauşescu, şi pre
şedintele Republicii Peru, general dc 
divizie Juan Velasco Alvarado, au a- 
vut convorbiri oficiale, cu privire la 
diferite aspecte ale relaţiilor bilaterale 
şi asupra diverselor probleme interna
ţionale.

De asemenea, au avut loc discuţii 
între membri ai suitei oficiale româ
ne şi membri ai guvernului peruan, 
şefi ai unor instituţii de stat. La aces
te întrevederi au participat, din partea 
română: Ion Păţan, vicepreşedinte al 
Consiliului de Aliniştri, ministru} co
merţului exterior, Ştefan Andrei, se
cretar al Comitetului Central al Parti
dului Comunist Român, George Ma- 
covescu, ministrul afacerilor externe, 
Bujor Almăşan, ministrul mine
lor, petrolului şi geologici, 
Alincea Alaliţa, consilier al preşedin
telui Consiliului de Stat, şi Mircea Ni- 
cokescu, ambasadorul Republicii So
cialiste România în Republica Peru.

Din partea peruană au participat: 
ministrul relaţiilor externe, Miguel 
Angel dc la Fior Văile, ministrul agri
culturii, Enrique_ Valdes Angulo, mi
nistrul economiei şi finanţelor, Fran
cisco AIorale9 Bermudes Cerutti, mi
nistrul energiei şi minelor, Jorge Fer
nandez Maldonado, ministru] industriei 
şi comerţului, Alberto Jimenez de Lu
cio, ministrul transporturilor şi tele
comunicaţiilor, Raul Aleneses . Arata, 
şi şeful Comitetului Consultativ al 
Preşedinţiei, Jose Graham Hurtado.

In cadrul convorbirilor care s-au

desfăşurau într-o atmosferă prieteneas
că şi dc înţelegere reciprocă, cci doi 
şefi de stat s-au informat reciproc a- 
supra procesului de dezvoltare econo
mică şi socială din cele două ţări, au 
analizat stadiul actual şi perspectivele 
de dezvoltare a relaţiilor bilaterale şi 
au făcut un schimb de păreri cu pri
vire la problemele internaţionale de 
interes comun.

Preşedintele Nicolae Ceauşescu a ex
primat aprecierile sale pentru măsurile 
întreprinse de guvernul revoluţionar 
al forţelor armate şi pentru rezultatele 
obţinute în transformările politice, e- 
conomice şi culturale, destinate să 
creeze o nouă societate naţională uma
nistă, liberă, bazată pe dreptate so
cială, precum şi pentru succesele obţi
nute în apărarea resurselor naturale. 
De asemenea, a luat cunoştinţă de as
pecte din viaţa şi activitatea poporu
lui peruan.

Preşedintele Republicii Peru, Jüan 
Velasco Alvarado, a exprimat apre
cierea sa faţă de realizările obţinute de 
România în crearea unei industrii mo
derne, în dezvoltarea continuă a agri
culturii, în înflorirea ştiinţei şi cul
turii, în ridicarea nivelului de trai al 
poporului român, în îndeplinirea vas
tului program de construire a  socie
tăţii socialiste multilateral dezvoltate.

Avînd în vedere dorinţa de pace şi 
înţelegere manifestată de popoarele ro
mân şi peruan, dezvoltarea permanentă 
a relaţiilor stabilite în decursul timpu
lui între cele două ţări, în interesul 
celor două popoare, al cauzei păcii şi 
colaborării internaţionale, pentru a 
lărgi şi adînci în continuare raportu
rile existente între cele două state, 
preşedintele Consiliului de Stat al Re
publicii Socialiste România, Nicolae 
Ceauşescu, şi preşedintele Republicii 
Peru, general de divizie Jugn Velasco 
Alvarado, au semnat o Declaraţie co
mună.

Cei doi preşedinţi au evidenţiat po
sibilităţile existente pentru dezvoltarea 
legăturilor economice bilaterale şi au 
exprimat hotărîrea lor comună dc a 
examina şi coordona proiecte specifica 
pentru aplicarea deplină a Acordului 
de cooperare economică şi a Acordu
lui comercial şi de plăţi, semnate la 
9 noiembrie 1968, în vederea intensi
ficării schimburilor comerciale prin 
diversificarea structurii acestora şi lăr
girea cooperării economice.

Şi-au exprimat satisfacţie în legătură 
cu constituirea Comisiei mixte româno- 
peruane, menite să intensifice relaţiile 
economice, de cooperare tehnică între 
cele două ţări.

In acest scop, cu prilejul vizitei, 
cele două părţi au semnat:

1. Act final al primei sesiuni a Co
misiei mixte româno-peruane pentru 
dezvoltarea relaţiilor economice bilate
rale.

2. Acord de credit.
3. Acord de colaborare economică 

şi -tehnică în domeniul energiei elec

trice, între Ministerul Energiei Elec
trice din Republica Socialistă Româ
nia şi Ministerul Energiei'şi Minelor 
din Republica Peru.

4. Acord de colaborare în domeniul 
petrolului, între Ministerul Minelor, 
Petrolului şi Geologiei din Republica 
Socialistă România şi Ministerul Ener
giei ş i ' Minelor din Republica Peru.

5. Acord de colaborare în domeniul 
mineriei, între Alinistcrul Minelor, Pe
trolului şi Geologiei din Republica So
cialistă România şi Alinisterul Energici 
şi Alinelor din Republica Peru.

6. Memorandum privind relaţiile co
merciale şi asistenţa tehnică în secto
rul agrar, între Republica Socialistă 
România şi Republica Peru.

7. Contract de constituire a între
prinderii miniere speciale „Antamma* 
între Geomin şi Mineroperu.

8. Contract- de constituire a socie
tăţii mixte pentru fabricarea de ma- 
şini-unelte, între Uzinexportimport şi 
Induperu.

9. Contract pentru exportul dc va
goane, semnat între Mccanoexportim- 
port şi Enafer.

Ţinînd seama de importanţa schim
burilor de valori spirituale, pentru 
mai buna cunoaştre şi apropiere între 
cele două ţări şi popoare, în timpul 
vizitei a fost semnat Acordul de cola
borare culturală între guvernul Repu
blicii Socialiste România şi guvernul 
Republicii Peru.

în acelaşi timp s-a căzut de acord 
să se facă, în viitorul apropiat', un 
schimb de note în vederea reglementă
rii regimului vizelor diplomatice şi de 
serviciu.

Cei doi şefi de stat şi-au manifestai 
satisfacţie pentru nrieteaia care u- 
neşte popoarele român şi peruan, pen
tru  înţelegerea deplină în care s-au 
desfăşurat convorbirile oficiale.

Preşedintele Consiliului do Stat al 
Republicii Socialiste România şi pre
şedintele Republicii Peru au exprimat 
dorinţa de a lărgi' şi dezvolta şi mai 
mult în viitor contactele reciproce la 
diferite niveluri, precum şi cooperarea 
şi colaborarea între cele două naţiuni, 
în toate domeniile de interes reciproc.

Preşedintele Nicolae Ceauşescu şt 
-tovarăşa Elena Ceauşescu au adresat- 
sincere mulţumiri preşedintelui Juan 
Velasco Alvarado şi doamnei Consu;- 
lo Gonzales de Velasco, guvernul-uî şi 
poporului peruan pentru .prietenia şi 
ospitalitatea ce le-au fost rezervate în 
timpul vizitei în Republica Peru.

Preşedintele Consiliului de Stat al 
Republicii Socialiste România, Nicolae 
Ceauşescu, a adresat preşedintelui Re
publicii Peru, general d>; divizie Jüan 
Velasco Alvarado, invitaţia ca, îm
preuna cu soţia sa, doamna Coasuelo 
Gonzales de Velasco, să facă o vizită 
oficială în România. Invitaţia a fose 
acceptată cu plăcere, data vizitei ur
mând să se stabilească ulterior, pe ca
le diplomatică.

Plecarea din Lima
Joi la prînz, pe aeroportul „Jorge 

Chavez“, din Lima, s-a desfăşurat ce
remonia plecării preşedintelui Nicolae 
Ceguşeseu care, împreună cu tovarăşa 
Elena Ceauşescu, a făcut o vizită ofi
cială în Peru. Oaspeţii români au fost 
salutaţi, pe (aeroport, în numele pre
şedintelui republicii, Juan Velasco Al
varado, de către şeful Casei militare 
a preşedintelui republicii, Enrique Iba
nez Burga. Se aflau, dc asemenea, pe 
aeroport, pentru a-şi lua rămas bun,

primul ministru, Edgardo Alercado Jar
rin, ministrul dc externe, Aliguel An
gel de la Fior Valle, ceilalţi membri 
ai guvernului, alte oficialităţi peruane.

Se intonează imnurile de sta t. alo 
României şi Republicii Peru.

Preşedintele Nicolae Ceauşescu îşi ia 
un călduros rămas bun de la primul 
ministru, de la celelalte persoane ofi
ciale aflate pe aeroport.

In aplauzele celor prezenţi, pre
şedintele Nicolae Ceauşescu, tovarăşa

Elena Ccauşescu, urcă scara avionului.
La ora 13,C0, ora Limci (ora 20,CS 

ora Bucureştiului) aeronava preziden
ţială decolează, îndreptîndu-se spre 
Rabat.

Reportajul vizitei a fost realizat- de!
ION CÂRJE 
R. CÄPLESCU 
Al, MOARCAŞ 
RADU PASCAL
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Ştiri e x t e r n e
•  CONSILIUL REVOLUŢIEI 51 

GUVERNUL ALGERIAN au hotărît, 
în cursul unei reuniuni desfăşurate, 
miercuri seara, sub conducerea -pre
şedintelui Houari Boumediene, suspen
darea imediată a emigraţiei muncito
rilor algerieni spre Franţa — anunţă 
agenţiile Reuter şi France Pr-esse. Co
municatul publicat la încheierea re
uniunii menţionează că această hotă
râre va rămîne în vigoare pînă cînd 
autorităţile franceze vor garanta tu
turor rezidenţilor algerieni condiţii 
de securitate şi demnitate“.

•  LA SEDIUL F.A.O. (ORGANI
ZAŢIA NAŢIUNILOR UNITE PEN
TRU ALIMENTAŢIE ŞI AGRICUL
TURA) au început-, joi lucrările unei 
importante- reuniuni internaţionale 
care va examina măsuri urgente sus
ceptibil-; ,să contribuie la atenuarea 
gravelor repercusiuni pe plan mondial 
ale crizei producţiei agricole.

La lucrările reuniunii participă re
prezentanţi ai principalelor ţări [pro
ducătoare şi exportatoare de cereale 
ale lumii occidentale (S.U.A., Austra
lia, Canada, Franţa şi Argentina), ai 
Comunităţii Economice- Europene, 
Programului Alimentar Afondial — 
-organism specializau al O.N.U. — şi 
Consiliului Internaţional al Griului.

•  VALUL DE FRIG ÎNSOŢIT DE 
FURTUNI VIOLENTE ŞI VÎNTURI 
PUTERNICE care au afectat aproape 
întregul teritoriu al Italiei, a între
rupt brutal sezonul estival. 10 persoa
ne au murit, iar alte 12 persoane au 
fost rănite. Sínt pagube materiale de 
mai multe milioane de dolari. Deşi 
situaţia este în curs de ameliorare, 
există temerea descoperirii unor noi 
victime ale timpului nefavorabil. Prac- 

• tic, în fiecare regiune a Italiei s-au 
raportat fie victime omeneşti, fie pa
gube materiale darorită vîrtejurilor de 
aer şi inundaţiilor..

•  IN SĂLILE MUZEULUI ..EDU
ARDO SIVORI“, DIN BUENOS 
AIRES, a fo s t. inaugurată expoziţia 
„România“. Organizată de Institutul 
Român pentru Relaţiile Culturale cu 
Străinătatea, expoziţia, care va fi des
chisă pînă la 30 septembrie, prezintă 
— prin fotografii, cărţi de artă, arti
zanat — aspecte ale României socia
liste, tradiţii şi obiceiuri populare, re
alizări din domeniul culturii.

•  EA 19 SEPTEMBRIE, PAVILIO
NUL REPUBLICII SOCIALISTE 
ROMÂNIA din Cadrul Târgului in
ternaţional de la Teheran a fost vizi
ta t de primul ministru al Iranului, 
Amir Abbas Hoveyda, însoţit de mi
nistrul economiei, H. Ansari.

Premierul iranian şi celelalte persoa
ne oficiale care l-au însoţit au făcut 
aprecieri favorabile asupra calităţii ex
ponatelor şi a aspectului pavilionului.
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